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Стр. 5

Обещават бързи банкови преводи
Незабавните преводи, при които парите достигат до получате-

ля за секунди, ще бъдат въведени до края на 2021 г. БНБ обмисля
забрана да бъдат таксувани по-скъпо от стандартните преводи.

невният ред на властта няма нищо
общо с хала на народа. Докато едни-
те се напъват да налапат колкото
може повече, щото краят им се виж-
да, другите не знаят ще има ли какво
да сложат на трапезата си. В кризата
това е реалността за голяма част от
обикновените българи. И докато
Бойко Борисов и гарнитурата му се
самохвалят с асфалт, “добрия” жи-
вот, който са ни осигурили, и какво-
то им хрумне, хората живеят в
съвсем друга България.

Властта го е ударила на предиз-
борно шмекеруване, та чак се е само-
забравила. Според Лъчезар Борисов,
актуалния към момента министър на
икономиката, България била единст-
вената държава в ЕС, запазила по-
треблението си по време на кризата.

Първо - ние като най-бедните
европейци по принцип сме си на
дъното по потребление. И второ - не
е ясно откъде ги взима тези данни
Борисов, но очевидно ги чете както
дяволът евангелието. Най-красноре-
чивото доказателство - намаленото
потребление на храни от първа не-
обходимост. В най-тежките месеци
беше обявен до 50% спад на продаж-
бите в хранителните магазини.

В статистиката всичко е сред-
ноаритметично и ако продажбите
на скъпи стоки не са намалели
(едва ли е вярно), то това, което е
от насъщна необходимост, бълга-
ринът все повече не може да си го
позволи. Бедността у нас все пове-
че се задълбочава, както и пропаст-
та между най-бедните и най-бога-
тите. Стига лъжи!
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Стр. 6

Мая ЙОВАНОВСКА

КОВИД-19
ще атакува,
готови ли сме?

Стр. 9

Москва

обвинява

Запада за

протестите

EП пак пита за
пачките на Борисов

След като Бойко Борисов
и Иван Гешев за втори път
изпратиха заместници да
обяснят в Брюксел последни-
те скандали у нас, евродепу-
татите от комисията ЛИБЕ
задават на прокуратурата и
на министрите Десислава

Ахладова и Екатерина Заха-
риева 14 допълнителни въпро-
са. Европейският парламент
пита за записите с гласа на
премиера, разследва ли се
търговия с влияние, какво се
случва с “Барселонагейт” и с
разследването за кюлчетата и

Криенето на главния прокурор и на премиера
от изслушване доведе до нови 14 въпроса от Брюксел

пачките от чекмеджето на Бо-
рисов.

Според евродепутата
Елена Йончева това означа-
ва, че колегите й няма да се
откажат от детайлното на-
блюдение на ситуацията в
България, колкото и прави-

телството да затруднява диа-
лога. Заключенията на група-
та могат да станат част от
документите, с които ЕП
оценява върховенството на
закона в държавите-членки,
предупреди тя.

В Бургас започна подписка срещу изграждането на подземен паркинг в историческия център на града.
Инициативата бе подкрепена и от общинския съветник от БСП Живко Господинов. Тя на подписката
се притесняват, че културното наследство на мястото ще бъде заличено в полза на икономически интереси
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Стр.  3

Осъждани
ще могат
да стават
охранители

Акрапович
поиска
титлата
за ЦСКА

Филип Попов:
Властта замазва
проблемите с
честността на вота

СНИМКА БГНЕС
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Поредна порция ло-
бистки поправки се
опитват да прокарат де-
путатите от ГЕРБ в края
на мандата си в НС.
Предлаганите от тях из-
менения в Закона за ча-
стната охранителна дей-
ност ще позволят
осъждани в миналото
хора, но вече реабили-
тирани, да получат ли-
ценз за охрана. Сега
това е забранено, но
шестима гербаджии,
сред които Красимир
Ципов и Пламен Нунев,
предлагат промяна. Уп-

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Снегът радва малчуганите и им предлага възможност за забавни игри

Изчистване “един път за-
винаги” на незаконните сме-
тища и жесток последващ
контрол се зарече да уста-
нови премиерът Бойко Бо-
рисов. След дълги години иг-
нориране на проблема, той
се сети да поиска справка за
всички нерегламентирани
сметища в страната. Закана-
та му бе в резултат на изне-
надващото му посещение в
Националния координацио-
нен център в МОСВ за кон-
трол върху незаконния внос
на отпадъци, наблюдение на
язовирите и въздуха. Не ста-
на ясно обаче защо досега
не са взети тези сериозни
мерки.

За осъществяването на
поредната пиар акция по-
сред почивния ден Борисов
обеща достатъчно средства,

Продавачи на вестници в София също искат отстъпки в
таксите за ползване на павилиони или сергии. Те недоволст-
ват, че досега отстъпки се правят само за ресторанти и за-
ведения, които поставят маси и столове извън помещенията
си. През миналата година те получиха възможност да не
плащат пълната такса за “тротоарно право” и тя бе намалена
с 30 на сто. Столичният общински съвет даде възможност за
по-ниски данъци и на собствениците на малки хотели, хос-
тели и стаи под наем.

Според вестникарите продавачите на плодове и зеленчу-
ци на сергии също би трябвало да получат облекчения, тъй
като работата им е намаляла.

Бюджетът на София трябва да бъде приет до средата на
следващия месец, но още не е влязъл за разглеждане в коми-
сиите към СОС. На 1 февруари ще се проведе обществено
обсъждане на проекта.

“Астра Зенека” не е отка-
зала доставки на ваксини, но
ако има голямо забавяне с вак-
сините, ще търсим ваксини от
другаде. Това каза директорът
на Центъра по заразни и па-
разитни болести и член на На-
ционалния оперативен щаб
проф. Тодор Кантарджиев.
“Нашата държава ще търси и
други варианти и няма да се
поколебаем да потърсим коя-
то и да е ваксина, която е
ефективна, безвредна и при-
зната от регулацията в Евро-

ГЕРБ прокарват осъждани
да получават лиценз за охрана
С лобистките си законови поправки управляващите ще наемат за гардове
лица с основно образование, легализират и превъзлагането на дейност

Борисов щял да чисти
незаконните сметища
„един път завинаги”

които щели да бъдат отпус-
нати целево. Премиерът
призова изхвърлянето на от-
падъци на нерегламентира-
ните места да се разследва
като престъпление и запла-
ши кметовете на общини, ко-
ито не упражняват контрол.

По-рано през седмицата
МОСВ съобщи, че през ми-
налата година 75 кмета са
глобени с 250 000 лв. зара-
ди незаконни сметища в тех-
ните общини. “На монито-
рите да ги наблюдаваме и да
се реши този проблем. Тежи
им да си удължат километ-
рите до най-близкото депо,
затова - санкции”, е заявил
премиерът пред екоми-
нистъра Емил Димитров-Ре-
визоро, става ясно от прес-
съобщението от Министер-
ския съвет.

Продавачи на вестници
искат отстъпки
на таксите

равляващите са се
разбързали и да занижат
изискванията към служи-
телите на охранителни-
те фирми. Според тях е
допустимо да отпадне
задължението охраните-
лите да са поне със
средно образование и те
да имат само основно.
Гербаджиите мотивират
занижаването на крите-
риите с липсата на до-
статъчно хора, които да
покрият изискванията,
особено предвид това, че
“динамиката на опреде-
лени охранителни дей-

ности налага набиране-
то на голям брой служи-
тели”.

ГЕРБ твърдят, че дей-
стващите разпоредби не
предвиждат възможност
за превъзлагане на дей-
ностите и ограничават
частните охранителни
фирми да ползват по-
дизпълнители при
търговската си дейност.
Заради това те настоя-
ват за създаването на
раздел “Подизпълните-
ли”. В него се залагат
изисквания към дейнос-
тите по охрана, които са

преотдадени на трето
лице. Подизпълнителят,
например, вече ще тряб-
ва да притежава необхо-
димия лиценз в зависи-
мост от вида на осигу-
рената охрана.

Твърденията им, че
частниците досега не са
имали право да наемат
подизпълнители за учас-
тие в обществени
поръчки, обаче са опро-
вергани от “Сега”. Изда-
нието дава пример от 6
януари, когато НЗОК
избира “ВИП Секюри-
ти” за денонощна невъ-

оръжена охрана на сгра-
дата на СЗОК и РЗОК в
София, както и 10-часо-
ва дневна охрана за ос-
таналите обекти на
здравната каса в страна-
та. Договорът е за 36
месеца и е на стойност
2 500 000 лв. без ДДС.
Фирмата е декларирала,
че ще използва 6 по-
дизпълнителя, като еди-
ният от тях - дружество-
то “Агенция за сигур-
ност, охрана и проучва-
не - ЩИТ” ЕООД, ще
изпълнява 23% от всич-
ки дейности в обществе-

ната поръчка.
В края на 2019 г.

фирмата “Боду” ООД е
спечелила 4-годишен до-
говор за над 4,6 млн. лв.
с НЕК за денонощна
въоръжена охрана на
стените на язовирите
“Розов кладенец”, “Овчи
кладенец”, “Ковачево”,
“Скалица”, както и на
дюкер “Ковачево”. И
при тази обществена
поръчка е деклариран
подизпълнител за охра-
нителните дейности -
дружеството “Голдън
секюрити” ЕООД.

Възможно е да търсят руски и китайски
ваксини, допуска Кантарджиев

па. Има възможност за руска
и китайска ваксина”, коменти-
ра той. По думите му обяве-
ното преди дни забавяне на
ваксини против КОВИД-19 е
по технологични причини -
пожар в завода на “Астра Зе-
нека”. По-рано бе съобщено,
че България очаква около 4,5
млн. дози от тази ваксина и на
нея се разчита за масовото
ваксиниране. “Оптимистично-
то е в края на лятото - до края
на август, да имаме около 1,5-
2 млн. ваксинирани”, смята

проф. Кантарджиев. Той е ка-
тегоричен, че заради новия
вариант на коронавируса не
бива да се очаква силно раз-
хлабване на противоепиде-
мичните мерки, а решенията
ще бъдат много предпазливи и
стъпкови. “Някаква формула
ще се намери за разхлабване
на мерките за ресторантите.
Нощните заведения трябва
малко да почакат”, каза екс-
пертът.

Още на стр.9
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Явно Бойко Борисов знае
какво е да му се карат

за международни позиции

На 23.1.2021 г.

МАРИЯ ЕНЧЕВА
КАРАПАНТЕВА

навърши достойните
85 години пълноценен живот

Социалистите от
24 ОПО в район Оборище!

Ние, другарите й от район Оборище,
й пожелаваме крепко здраве, по-малко грижи

и тревоги и повече добро настроение!
ЧЕСТИТ ПРАЗНИК!

ва Ахладова и вицепремиера
Екатерина Захариева - осем.

От Брюксел питат дали про-
куратурата върши нещо по де-
лото за къщата в Барселона, ос-
вен да чака отговори от Испа-
ния. ЛИБЕ напомня на Гешев,
че в съобщението за прекратя-
ването на проверката за записи-
те с гласа на Борисов не се каз-
ва дали те са били манипулира-

регистър за посегателства сре-
щу независимостта на съдебна-
та система на ВСС.

Ахладова и Захариева тряб-
ва да отговорят дали имат наме-
рение за ограничаване на огром-
ната власт, която има главният
прокурор. Евродепутатите ис-
кат да знаят как ще бъде подоб-
рена ситуацията с плурализма в
медиите и сигурността на жур-

налистите. “Възнамерявате ли да
инициирате законови промени
за повишаване на прозрачност-
та на собствеността на медии-
те? Има ли медии, които се фи-
нансират пряко или косвено от
държавата или от еврофондове?
Бихте ли ни предоставили списъ-
ка на медиите, които получават
средства от ЕС? Предприело ли
е правителството мерки срещу

престъпленията от омраза и
речта на омразата въз основа на
сексуална ориентация, полова
идентичност и изразяване и сек-
суални характеристики?”, пита
ЛИБЕ. “Преди няколко месеца
премиерът Борисов обяви идеи
за конституционни изменения,
за които се твърдеше, че са един-
ственият възможен вариант. Ве-
нецианската комисия даде доста

обезсърчаващо становище. Кон-
ституционната реформа се про-
вали. Как българските власти
оценяват тази ситуация?”, зада-
ват въпрос евродепутатите. Те
питат как властта коментира
притесненията, свързани с
въвеждането на машинното гла-
суване. Готови ли сте да позво-
лите независим одит на устрой-
ствата, питат още от ЕП.

ЕП продължава да пита
Гешев за записите на Борисов
Има ли медии, които се финансират пряко или косвено
от държавата или от еврофондове, искат да знаят в Брюксел

“Гласът на премиера Бойко
Борисов ли се чува на скандал-
ните записи, по които прокура-
турата отказа да образува раз-
следване? Има ли развитие по
делото “Барселонагейт”, в кое-
то името му е намесено в схема
за пране на пари?” Това са
въпроси, които евродепутатите
от групата в ЕП за наблюдение
на демокрацията, върховенство-
то на закона и основните права
задават на главния прокурор
Иван Гешев. Питанията са пуб-
ликувани на сайта на комисията
ЛИБЕ. След като на първото из-
слушване през август м.г. Бори-
сов и Гешев отказаха да се явят,
а на второто през януари отно-
во пратиха заместнички, от ко-
мисията са изпратили на Гешев
6 допълнителни въпроса, а на
правосъдния министър Десисла-

ни. “Можете ли да изясните дали
техническата експертиза
потвърждава, че това е гласът
на премиера Борисов? Ще пред-
ставите ли и техническата екс-
пертиза на записите?”, питат ев-
родепутатите. Те искат да знаят
и дали се разследва търговия с
влияние или злоупотреба с власт
заради инструкциите на държав-
ни органи, които дава Борисов
в записите. Има и въпроси по
развитието на разследването за
кюлчетата и пачките от чекмед-
жето на Борисов.

Към Гешев има питане колко
е честа практиката да отменя
актове на прокурори и колко
често ги инструктира по кон-
кретни случаи. От кого се на-
значава главният прокурор и на
кого се отчита, пита комисията.
ЛИБЕ иска коментар и за т.нар.

СНИМКА БГНЕС

С надписи “Оставка” и въпроси “Къде са парите” бе облепен входът
на Министерския съвет. Акцията бе в знак на протест срещу лъжите
на властта, че затворените заради КОВИД-19 бизнеси ще бъдат подпомогнати.
Хората обвиниха управляващите, че само влошават ситуацията

“Логично е прези-
дентът Румен Радев да се
кандидатира за втори ман-
дат и смятам, че ще го
направи. Той доказа, че в
България политика може
да се прави по друг на-
чин”. Това заяви пред БНР
проф. Александър Мари-
нов, ръководител на Стра-
тегическия съвет към пре-
зидента. Според него
държавният глава е имал
добри 4 години и има ви-
сока обществена подкре-

БСП има изготвени конкретни
мерки как трябва да се действа, за да
се подпомогне бизнесът и да се
възстанови икономиката, заяви
председателят на партията Корне-
лия Нинова във Варна. В условията
на КОВИД-19 левицата предлага
всички услуги, за които фирмите
кандидатстват по проекти, да бъдат
правени служебно и по електронен
път. БСП иска данъчна ваканция,
както и да не се начисляват лихви за
дължимите за този период данъци.
Нинова уточни, че подобно реше-
ние зависи от общините, но може да
се реши и на централно ниво с про-

БСП с конкретни мерки за подпомагане на бизнеса
мяна в закона. Третата мярка е
държавата да покрие определен про-
цент от оборотите на фирмите за
предишните им периоди.

Нинова подчерта, че БСП има и
дългосрочен план за развитие на
икономиката, като в основата му е
нейната модернизация и дигитали-
зация. За да се намали администра-
тивната тежест, се предлага създа-
ване на 4 електронни регистъра.
Данъчният ще съдържа данъчното
досие на фирмите и на физическите
лица, откъдето може да се ползва
служебна информация. В регистъра
за пазара на труда ще се вкарват

всички данни за безработицата, ще
има още поземлен и образователен.

 БСП предлага създаването на
Държавен инвестиционен фонд,
който заедно с фирмите под фор-
мата на публично-частно партньор-
ство да помага и да създава разви-
тие на бизнеса. Нинова бе катего-
рична, че трябва да се увеличи ка-
пацитетът на Българската агенция
по експортно застраховане. Иска-
ме да създадем програма, в която
правителството да се договаря с
другите държави-членки на ЕС за
балнео и спалечение с минерални
води, обясни Нинова.

па. “Когато имаш такава
подкрепа от гражданите,
тя винаги може да се орга-
низира по определен на-
чин, но това не означава,
че трябва да се прави пар-
тия или някаква друг по-
литическа организация.
Това са различни неща”,
уточни експертът.

Проф. Маринов под-
черта, че конфликтът на
президента с изпълнител-
ната власт не е самоцелна
задявка или лична кавга, а

принципно различие от-
носно начина, по който се
управлява България, как-
то и за резултатите от уп-
равлението. Той беше ка-
тегоричен, че който и да е
управляващ, ако управля-
ва лошо, би получил същи-
те оценки от Стратегиче-
ския съвет към президен-
та и това не би промени-
ло неговите предложения.

Маринов смята, че на
политическия терен в
България не се вижда “иг-

рач”, който би могъл да
промени начина, по който
функционира държавата.
“Очевидно няма такъв го-
тов и силен играч, но има
силно желание на гражда-
ните да намерят ново по-
литическо представителст-
во в лицето на партии и
политици, които да започ-
нат промяната. Тази про-
мяна няма да е нито бърза,
нито лесна, но трябва да
започне. Това е процес и
той започва, независимо

дали президентът го иска,
или не. Това е въпрос на
тенденции в българското
общество, а не е нещо, ко-
ето се е ограничило в тези
няколкостотин квадратни
метра между президентст-

вото и изпълнителната
власт”, коментира той.
Според Маринов общест-
веното недоволство не е
затихнало и хората не са
се примирили с начина на
управление.

Президентът ще поиска втори мандат, прогнозира съветник
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Най-малко с лев поскъпва
возенето с такси
Росен Желязков одобри увеличаването на първоначалната такса, до 3 месеца цената се вдига

ОБЯВА
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Õ‡ 25 ˇÌÛ‡Ë 2021 „. (ÔÓÌÂ‰ÂÎÌËÍ) ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò
ÂÏÓÌÚ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ Ì‡ ·ÛÎ. ì√ÂÌ. ÃËı‡ËÎ ƒ.
—ÍÓ·ÂÎÂ‚î, ÷ÂÌÚ˙, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡-
ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ·ÛÎ. ìœÂÌ˜Ó —Î‡‚ÂÈ-
ÍÓ‚î, ·ÛÎ. ì¬ËÚÓ¯‡î, ·ÛÎ. ìœ‡ÚË‡ı ≈‚ÚËÏËÈî, ·ÛÎ.
ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î, ·ÛÎ. ìÃ‡ÍÂ‰ÓÌËˇî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ
‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË
‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ:
ÛÎ. ìÿ‡Ì‰Ó œÂÚ¸ÓÙËî ˙„˙Î‡ Ò ÛÎ. ì ÌˇÁ ¡ÓËÒ Iî.

œÓ‡‰Ë ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Â ‚˙ÁÏÓÊÌÓ ‚ÂÏÂÌ-
ÌÓ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡ÌÂ Ï˙ÚÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡ ‚ ‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û:
·ÛÎ. ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î, ·ÛÎ. ìœ‡ÚË‡ı ≈‚ÚËÏËÈî, ÛÎ. ì√‡Ù
»„Ì‡ÚËÂ‚î, ÛÎ. ìƒˇÍÓÌ »„Ì‡ÚËÈî, ·ÛÎ. ì ÌˇÁ ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ Iî,
ÔÎ. ìÕÂÁ‡‚ËÒËÏÓÒÚî Ë ·ÛÎ. ì¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ —Ú‡Ï·ÓÎËÈÒÍËî Ë
‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û: ·ÛÎ. ì»ÌÊ. »‚‡Ì »‚‡ÌÓ‚î, ·ÛÎ. ì—ÎË‚ÌË-
ˆ‡î, ·ÛÎ. ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î Ë ·ÛÎ. ìÃ‡ÍÂ‰ÓÌËˇî.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ-
‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡ Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒË-
Ï‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë
Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡, ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓ-
ÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—Ó-
ÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ
Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚
Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://www.sofiyskavoda.bg/
water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡
Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

8,5% спад на имотните сделки през 2020 г.
През цялата 2020 г. в

България са регистрира-
ни 193 566 напълно
завършени имотни сдел-
ки, което е с 8,5% по-
малко от 2019 г. Броят на
вписаните ипотечни кре-
дити е намалял с 12,8%
спрямо година по-рано.
Данните са на Агенцията

по вписванията за че-
твъртото тримесечие на
отминалата 2020 г. В об-
щия брой влизат покуп-
ко-продажбите на всичко
- апартаменти, магазини,
ниви и др. На вписване
подлежат само сделките
с имоти, които имат из-
даден акт 16, т.е. не са

отчетени покупките “на
зелено”.

В по-големите градо-
ве на страната, където
преобладават сделките с
жилища, намаление на
броя има навсякъде. В
София той е с 5,4%, в
Пловдив - с 5%, във Вар-
на - с 3,1%, в Бургас - с

9,1%, в Русе - с 14,9%, в
Стара Загора - с 4,9%. И
в службите по вписвания
в по-малките населени
места, особено в разви-
ти селскостопански рай-
они на страната, където
преобладава поземлени-
ят пазар, също има спад
на сделките през 2020 г.

Близо половината бизнес не
очаква ефект от ваксинирането

Близо половината бизнес -
47%, не очаква ефект от ваксини-
рането. Това става ясно от проуч-
ване на Българската търговско-
промишлена палата. То показва,
че една трета от служителите на
българските компании имат инте-
рес да се ваксинират срещу КО-
ВИД-19. 22% са против, а поло-
вината все още нямат мнение.

Немалко от попитаните посоч-
ват, че ще изчакат и биха пред-
приели стъпка към имунизация,
когато имат възможност за избор
на производител, повече инфор-
мация за ефекта от ваксината или
при евентуален нов пик на забо-
леваемостта.

Бизнесът посочва, че според
неговите наблюдения 34% от слу-

жителите биха се ваксинирали.
42% от компаниите очакват вак-
синацията да благоприятства
връщането към нормален режим
на работа, а 47 на сто не очакват
нещо да се промени. Половината
от фирмите не одобряват евенту-
алното задължително ваксинира-
не при пътуване в чужбина, но
според 28% това е наложително.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

С около 1 лев се вдига
цената на таксиметрова-
та услуга, след като транс-
портното министерство
одобри нов механизъм за
определяне на първона-
чална такса в тарифата. Тя
вече може да бъде от 2 до
3 пъти размера на мини-
малната цена на един ки-
лометър пробег в населе-
но място. Промяната в
Наредбата 34 за таксиме-
тровия превоз е вече е
одобрена от министъра
на транспорта Росен Же-
лязков, предстои през
тази седмица да бъде об-
народвана в “Държавен
вестник”. От датата на
публикуването й наредба-
та влиза в сила, но се дава
тримесечен период на
такситата за претарифи-
ране на апаратите с нова-
та първоначална такса,
поясниха от Министерст-
вото на транспорта.

Основните промени в
наредбата са преминава-
нето на регистрационния
режим за извършване на
таксиметровия превоз на
пътници към общините.
Това, което засяга пътни-
ците, е първоначалната
цена, преди да тръгне так-

сито, да бъде от двоен до
троен размер от минимал-
ната цена за един кило-
метър по тарифата в да-
деното населено място.
Преди измененията наред-

бата определяше, че
първоначалната такса не
може да надвишава цена-
та за един километър про-
бег с повече от 50%.

Акo дoсега в Coфия
мacoвата цена нa
първoнaчaлнaтa тaкca
беше 70 cтoтинки, тo c
прoмeнитe в нaрeдбaтa
първoнaчaлнaтa тaкca
cтaвa минимум 1,58 лeвa
прeз дeня и 1,80 лeвa прeз
нoщтa. Ако прeвoзвaчът
рeши дa ce възпoлзвa oт
тавана за cтaртoвaтa
тaрифa, тo брoячът щe

зaпoчвa дa oтчитa oт 2,37
лeвa прeз дeня и 2,70 лeвa
прeз нoщтa.

И сега таксиметрови-
те компании могат да
вдигнат първоначалната
тарифа, но страхът от
конкуренцията ги възпи-
раше. С промяната в на-
редбата на практика
държавата администра-
тивно налага по-високата
цена въпреки отрицател-
ното становище на Коми-
сията за защита на конку-
ренцията.

Мисля, че след 7 годи-

ни липса на каквито и да
е промени, това го
дължим на колегите от
таксиметровия бранш, за-
яви преди време Росен
Желязков. Съмненията
обаче са, че мярката се
предприема предизборно
с намерението управлява-
щата партия да спечели
подкрепата на бранша.

Според Закона за ав-
томобилните превози ми-
нистърът на транспорта
има задължение да опре-
дели начина, по който
превозвачите са длъжни

да обявяват пред клиен-
тите си цените и услови-
ята за превоза. Законът
възлага на общините до
31 октомври всяка годи-
на да определят минимал-
ни и максимални цени за
такситата за следващата
година, когато общински-
ят съвет не се произнесе,
се прилагат тарифите от
предходната година. Са-
мите фирми ще решават
дали първоначалната так-
са да е двоен или троен
размер на първоначална-
та тарифа.
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Всеки клиент на банка в ЕС ще получава цифрова самоличност

Преводи за секунди
без по-скъпи такси

СЛЕД ГОДИНА:

Незабавните преводи, при които
парите достигат до получателя в рамки-
те на секунди, ще бъдат въведени до края
на 2021 г. Ще се прецени необходимост-
та да се въведе нормативна забрана за
тяхното по-скъпо от стандартните кре-
дитни преводи таксуване. Това съобща-
ва подуправителят на БНБ Нина Стоя-
нова в публикация за Асоциацията на
търговските банки в България. Според
нея в системата за незабавни плащания
ще се включат и валути, различни от
еврото, а постепенно при спазване на
определени изисквания те ще включват
и трети страни извън ЕС.

Всеки клиент на финансова инсти-
туция ще получи цифрова самоличност
за целия Европейски съюз, което ще
позволи лесно “регистриране” на нови
клиенти изцяло онлайн, обяснява Сто-
янова. За да се повиши сигурността от
всеки, който предлага платежни услу-
ги, ще се изисква при идентифициране-
то на клиентите да въвежда биометри-
ята за сметка на постепенно отпадане
на по-малко надеждни статични пароли
или есемеси. При грешни преводи ще
се въведе незабавно възстановяване на
парите. При извършването на безкон-
тактни плащания с карта ще бъде раз-
решено въвеждането на индивидуално
определен от клиента лимит, за който
не се изисква въвеждането на ПИН. От
всички финансови институции, дейст-
ващи на територията на ЕС, ще бъде
изисквана оперативна съвместимост
между приложенията, използвани от

крайните потребители, вкл. използвани-
те QR кодове, за да се гарантира лесна
и сигурна употреба. Всички участници
в платежните операции ще бъдат
задължени да споделят информация за
кибер заплахи и слабости.

Надзорът над финансовите институ-
ции ще включва и т.нар. критични до-
ставчици на ИКТ услуги, когато предо-
ставят услуги на финансовите субекти.
Сред новите финансови услуги, които
ще бъдат предлагани, ще се включат нови
дейности като колективно финансиране,
кредитно посредничество, услуги,
свързани с криптоактиви. Дейностите с
криптовалутите и с финансови инстру-
менти-токени ще бъдат регламентирани,
за да се минимизират рисковете, свърза-
ни с тяхното предлагане. Големите тех-
нологични компании, които предлагат
финансови услуги, също ще влязат в
нормативна рамка.

Регламентите ще обхванат три ос-
новни вида криптоактиви - токени, обез-
печени с активи, токени за електронни
пари, които ще се издават само от ли-
цензирани кредитни институции, и
обикновени криптоактиви. Ще се въве-
де нова група финансови институции,
които са различни от издателите на
токени, - доставчици на услуги по крип-
тоактиви, която ще подлежи на лицен-
зиране, обяснява Стоянова. Тези, кои-
то получат такъв лиценз, ще могат да
извършват отговорно пазене и админи-
стриране на криптоактиви от името на
трети лица, да оперират на платформа
за търговия с криптоактиви, да обме-
нят криптоактиви за фиатна валута или
за други активи.

Банкнотите от 20 и 50 евро са най-често фалшифицирани
460 000 неистински ев-

рови банкноти са засечени
през миналата година, съоб-
щиха от Европейската цен-
трална банка. Това е исто-
рическо ниско ниво, подчер-
тават от Франкфурт. 20 и
50 евро са най-често фал-
шифицираните банкноти и

през 2020 г., отчитат от Ев-
ропейската централна бан-
ка. Две трети от откритите
неистински еврови банкно-
ти са именно с тези номина-
ли. Очаквано фалшивите
банкноти най-често цирку-
лират в страните от еврозо-
ната, следвани от европей-

ски държави, които все още
не са въвели единната валу-
та, и чак след това трети за
Европейския съюз страни.

От Франкфурт отчитат,
че откритите неистински
банкноти не могат да ими-
тират достатъчно добре за-
щитните елементи на истин-

ските или опитите за ими-
тация са изключително сла-
би, особено от серията “Ев-
ропа”. Ако имате съмнение,
че ви дават неистинска
банкнота, сравнете я с та-
кава, за която сте сигурни,
че е истинска, съветват от
Франкфурт.

Започва изплащането на помощта
за оборотен капиталПълна либерализация

на енергийния пазар
е невъзможна

ТАСКО ЕРМЕНКОВ:

СНИМКA БГНЕС

Таско Ерменков

Пълна либерализация на па-
зара на електроенергията не
може да се приложи сега, защо-
то не е ясно по какъв начин ще
се формира цената на тока за
домакински нужди. Това заяви
пред БНТ зам.-председателят на
парламентарната енергийна ко-
мисия Таско Ерменков. “Социа-
листите винаги са подкрепяли
разширяването на ядрената
енергетика и то не като предиз-
борна теза. Няма нужда да про-
тивопоставяме евентуален
бъдещ седми блок в Козлодуй
на проекта “Белене”, ако в него
има икономически смисъл”, под-
черта Ерменков. Той изрази ста-

новището на партията за
поддържане на енергийния микс,
с който страната разполага в
момента - въглища, ядрена енер-
гия и възобновяеми източници,
за да се осигурява стабилност
на енергийната система. Този
микс трябва да бъде запазен в
оптимални размери, като се от-
читат внимателно и екологични-
те параметри, смята Ерменков.

БСП очаква от правителст-
вото да води разговорите по
прекратяването на дейността на
въглищните електроцентрали,
което според изискванията на
Европа трябва да стане до 2025
г., много внимателно и с грижа
за българския интерес, така че
да не бъдат допуснати сътресе-
ния на енергийната система в
страната. Най-добрият вариант
е да може да се използват и два-
та реактора от АЕЦ “Белене”.
“Важно е да гарантираме наша-
та национална и енергийна си-
гурност и това не е свързано с
новата администрация на
САЩ”, коментира енергийният
министър Теменужка Петкова
пред Нова нюз. Цената на еле-
ктроенергията няма да бъде
повишена, увери Петкова.

Националната агенция по приходите за-
почва от днес изплащането на помощта за
оборотен капитал за близо 116 млн. лв., съоб-
щи министърът на икономиката Лъчезар Бо-
рисов. Подпомагане ще получат 8163 компа-
нии. Програмата предвижда фирмите, засег-
нати от противоепидемичните мерки, да по-
лучат 10% или 20% от оборота за съответ-
ните периоди на 2020 г. Бюджетът на мярка-
та е 156 млн. лева, от които 132 млн. лева
идват от Европейския фонд за регионално
развитие, а останалите са национално съфи-
нансиране.

Със средствата компаниите могат да по-
криват текущи разходи, вкл. и за заплати, но не
и да купуват стоки за директна продажба. Мак-

сималният размер на помощта, която може да
получи една фирма, е 150 хил. лева.

Според министър Борисов 2020 година
завършва със спад около 4% според различни
прогнози. Той определи това като успех, тъй
като очакванията са били за спад над 5%.
“Може би през 2021 ще имаме икономически
растеж, който да покрие около 80% от загубе-
ното в кризисния период. Това е допълнено с
добрите макроикономически и финансови па-
раметри на дефицита и дълга. България по тези
и по още два показателя ще бъде лидер в ЕС”,
каза Борисов пред БНР.

България е единствената държава в ЕС,
която по време на криза си запази потребле-
нието, твърди министърът на икономиката.

Данъчните с нова кампания
за касовите бележки

НАП започва информаци-
онна кампания “Къде е Бонче-
то?”, за да насърчи гражданите
да изискват касови бележки при
всяка покупка на стока и услу-
га. Чрез фейсбук страницата
https://www.facebook.com/
kasovbon обществеността ще
бъде информирана за ползите
от изискването и съхранението
на касовите бележки. В кампа-
нията ще участват много попу-
лярни личности, които ще спо-
делят защо винаги изискват

фискални бонове и какви ползи
им носи това.

Над 2,5 млрд. касови бе-
лежки са отчетени в НАП през
последната година, а 150 хил.
граждани ползват мобилното
приложение на НАП, с което
могат да сканират QR кода на
всеки фискален бон и да про-
верят дали е истински. В по-
следните години НАП отчита
трайно увеличение на добро-
волното спазване на данъчно-
осигурителните изисквания,

като приходите от данъци и
осигуровки за 2020 г. достиг-
наха 25 млрд. лв. - с над 700
млн. лв. повече от планирано-
то. Изисквайки фискален бон,
гражданите едновременно га-
рантират потребителските си
права и намаляват риска
търговците да укриват прихо-
ди, допълват данъчните. Кам-
панията ще продължи 12 ме-
сеца, а повече информация
може да се види във фейсбук
страницата й.
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Служители от посолството на САЩ ще обясняват
в МВнР защо са пуснали призива за поход срещу Кремъл

В Скопие: определението
„македонски” остава

СНИМКА БГНЕС

Китайски спасители пренасят първия от спасените 11 миньори, които бяха затрупани
на 600 метра под земята след срутване на входа на мина за добив на злато
в крайбрежната провинция Шандонг. Впоследствие бяха спасени още 10 миньори. Продължават
усилията да бъдат открити останалите затрупани 10 миньори. Знае се, че има един загинал

Москва обвини Запада
за протестите

Заради Егея Анкара
е готова на война

СНИМКА БГНЕС

Индийски жандармеристи
охраняват район в град Шринагар,
докато там върви парадът
за чествАне на един
от националните празници
на страната: Деня на
републиката. Той се отбелязва
на 26 май, когато през 1950 г.
независима вече Индия
прие новата конституция
и се превърна в република

Определението “маке-
донски” остава в протоко-
лите за работата на Смесе-
ната комисия с България,
заяви председателят на ма-
кедонската част на комиси-
ята проф. Драги Георгиев.
Пред Канал 5 той уточни,
че постигнатият при послед-
ните разговори напредък не
засяга по никакъв начин из-
ползването на определение-
то “македонски” при опис-
ването на народа, езика и
историята, както твърдят
някои медии. “Македонски”
ще се използва в историчес-
ки контекст: “македонски
език”, “македонска нация” в
протоколите от работата на

комисията, за да не се бло-
кира тя, подчерта Георгиев.

На проведената среща на
мултидисциплинарната ко-
мисия по исторически и об-
разователни въпроси между
България и Северна Маке-
дония бе обсъдено съгласу-
ването на съдържанието на
протоколите от деветата и
десетата срещи и бе постиг-
нат напредък. Двете страни
съгласуваха съдържанието
на протокола от 9-то засе-
дание, по повод 10-та среща
бяха решени някои спорни
въпроси. Следващото засе-
дание на комисията трябва
да се проведе на 25 и 26
февруари.

Дни преди възобновя-
ването на проучвателните
контакти между Атина и
Анкара, турският външен
министър Мевлют Чаву-
шоглу напомни на Гърция,
че в случай че разшири те-
риториалните си води в
Егейско море, това ще
бъде причина за война,
пише гръцкият вестник
“Катимерини”.

Изданието се позовава
на разговор между турски
журналисти и Чавушоглу, в
който той казва, че “пози-
цията на Турция по въпро-
са за границите в Егейско
море не се е променила” и
тя се основава на решение-

то на Меджлиса.
През 1995 г. турският

парламент обяви, че ако
Гърция разшири територи-
алните си води до 12 мор-
ски мили, това би представ-
лявало повод за война.

“Катимерини” добавя
още, че изглежда ЕС е смек-
чил позицията си за нови
санкции срещу Турция за-
радаи нарушенията й на из-
ключителната икономическа
зона на Кипър. Демаршът
на Турция пред ЕС изглеж-
да е направил впечатление в
някои столици и те предпо-
читат да изчакат да видят
дали новият подход на Ан-
кара ще продължи.

Турция разби канал
за мигранти към Европа

Турските сили за сигурност в
събота са арестували най-малко
72 трафиканти на хора при опера-
ции в Истанбул. Поне 1477 неле-
гални мигранти, главно от Афга-
нистан, Пакистан, Бангладеш,
Ирак и Сирия също са задържани.
Иззети са 8 лодки.

Азербайджан предаде на
Армения 30 загинали военни

 Азербайджан предаде телата
на 30 арменски войници, загинали
при бойните действия в Нагорни
Карабах. Останките не могат да
бъдат разпознати и ще бъдат из-
следвани чрез ДНК. От началото
на издирвателните работи са от-
крити 1281 жертви. Арменските
власти съобщават за почти 3500
убити при военните действия.

Терористи взривиха
газопровод във Венецуела

Неизвестни са взривили газопро-
вод на венецуелската държавна
компания PDVSA, довел до огромен
пожар. Президентът Николас Маду-
ро заяви, че извършителите са це-
лели прекъсване подаването на газ в
страната. Пожарът е овладян.

19 души убити
и изгорени в Мексико

Полицаи са открили изгорените
тела на 19 души на границата
между щатите Тамаулипас и Нуево
Леон в североизточната част на
Мексико, съобщи ТАСС. По предва-
рителни данни, става дума за жерт-
вите на сблъсък между две престъпни
групи. Мексиканският президент
Андрес Обрадор призна, че властите
не могат да се справят с вълната
от насилие през последните 2 г. По
официални данни през 2020 г. в
Мексико са извършени 34 500 умиш-
лени убийства.

Силно земетресение край
бреговете на Чили

Силно земетресение от седма
степен по скалата на Рихтер на
Южните Шетландски острови
наложи евакуацията на поне пет
аркически бази. Чилийският сеиз-
мологичен център съобщава за нов
трус от 5,8 по Рихтер и за опас-
ност от цунами. Повече от 160
души от чилийските антарктиче-
ски бази и от пет чуждестранни
в близост до станция “Филдес” са
били евакуирани заради заплахата
от цунами. Епицентърът на силно-
то земетресение е на 210 км из-
точно от базата “Фрей”.

Комисията за защита на държавния
суверенитет в Съвета на федерацията
на Русия разполага с данни, че чужди
служби са съдействали за организиране-
то на протестите в страната в събота по
повод ареста на опозиционера Алексей
Навални, твърди председателя на коми-
сията Андрей Климов. С прикриване зад
децата на практика се осъществяват
проекти, създадени далече извън преде-
лите на Русия и които нямат нищо общо
“със стабилното развитие на нашата
държава”, каза той.

Дипломати от посолството на САЩ в
Русия ще бъдат извикани в МВнР заради
публикациите за незаконните акции, заяви
говорителката на министерството Мария
Захарова в ефира на програмата “Соловь-
ов Live” в “Ютюб”. “Американците и аме-
риканските дипломати ще разкажат как
това им е дошло на ума”, посочи Захаро-

ва. По думите й посолството е публикува-
ло не само картата на маршрутите, “те
набутаха там фразата, че ще има поход
срещу Кремъл. Това вече е извън всякакви
рамки. Какво е това? Мотивация, призив,
инструкция, подстрекаване? Така че ще
си поговорим”. Освен това Захарова за-
яви, че действията на посолството са “чи-
ста проба намеса във вътрешните рабо-
ти”. Тя засегна и въвличането на непълно-
летни по време на протестите. “Изкарва-
нето на барикадите и прикриването с деца
и непълнолетни, натикването им в месо-
мелачката, означава, че имаме работа с
такъв вид провокация, която е готова на
всичко, тези провокатори са готови на
всичко...Това, разбира се, е дъното, да се
използват децата като щитове”.

Работна група на Обществената ка-
мара е регистрирала над 20 опита за
използването на непълнолетни от орга-

низаторите на неразрешените акции на
23 януари, съобщи пред ТАСС нейният
ръководител Александър Малкевич.

Неголемият брой протестиращи в
руските градове говори за ниското рав-
нище на подкрепа за опозицията, смя-
тат допитани от ТАСС експерти. На 7
ноември компартията на Русия “съби-
ра повече свои поддръжници”, а в ак-
циите след убийството на Борис Нем-
цов “излизаха пет пъти повече хора”,
заяви Олег Матвейчев от Експертния
институт за социални изследвания.

Според властите в Москва са про-
тестирали 4000 души, съобщава се за
2400 арестувани.

На 2 февруари съд ще гледа делото на
Алексей Навални за замяна на условната
му присъда за мошеничество с реална.

Коментар на стр. 8
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ЧЕТИРИДЕСЕТ МЪЧИТЕЛНИ ДНИ
без

съпруга, другаря и бащата

СЛАВЕЙКО
ДИМИТРОВ
ДАФОВСКИ

(1940 – 2020 г.)

ОБИЧАМЕ ТЕ!

Съпруга и синове

СНИМКА БГНЕС

Полицаи в нидерландския град Ротердам арестуват нарушител на полицейския час.
Той бе въведен като част от мерките срещу КОВИД-заразата и действа от 21:00 до 4:30 часа

Германия, Белгия и
Франция обявиха още по-
строги ограничения в
опит да задържат разраст-
ването на заразата.

Берлин ще изисква
представянето на отрица-
телен PCR-тест от граж-
даните на над 20 държави,
включително съседна Че-
хия, а също Португалия,
Испания, Египет и САЩ.
Тестовете ще се контро-
лират на летищата и при-
станищата. По границите
с държави от ЕС, където
няма граничен контрол,
влизащите в страната ще

Спиране на проекта “Северен поток 2” заплашва
Германия със съдебни дела, предупреди министърка-
та на околната средна и ядрената безопасност Свеня
Шулце, съобщава ТАСС. “Ако сега спрем проекта,
това ще постави под съмнение надеждността на взе-
тите в съответствие с принципите на правовата
държава решения и вероятно ще се сблъскаме със
съдебни спорове”, заявява министърката пред гер-
манската преса. Шулце подчерта, че след отказа от
въглищната и атомната енергетика, Германия ще има
нужда от газ, за да задоволява нуждите си, докато
достигне до положението произвежда достатъчно
енергия от възобновяеми източници.

На 19 януари САЩ въведоха санкции срещу
компаниите, работещи по последната част от “Севе-
рен поток 2” в датския участък на трасето.

Новоизбраният председател на Християн-демо-
кратическия съюз на Германия Армин Лашет заяви,
че довършването на газопровода е търговски въпрос
и не зависи от ситуацията с Алексей Навални.
“Ясно казах, че това е търговски проект. Получа-
ването на газ от Русия е реалност от 50 години,
както беше по време на Студената война. И това
ще е необходимо в обозримо бъдеще. Ще се нуж-
даем от газ в обозримо бъдеще.”

Новият шеф на Пентагона Лойд
Остин е обсъдил в телефонен разго-
вор с британския военен министър
Бен Уолъс отношенията с Русия и
Китай, както и военните операции в
Ирак и Афганистан. Това съобщи
американското военно ведомство.
Остин е подчертал ангажираността
на САЩ към НАТО.

ТАСС напомня, че при из-
слушванията в Сената по повод

Турската армия обст-
реля град Тел Рифаат, раз-
положен в северната част
на Сирия, на 40 километ-
ра от Алепо, съобщи те-
левизия “Ал Ехбария”.
Eдин от снарядите е уда-
рил жилищна сграда, уби-
вайки трима души, вклю-

Шефът на Пентагона обсъди Русия и Китай

Турската армия обстреля сирийски град

бъдат проверявани на слу-
чаен принцип.

Според риска държа-
вите са разделени на три
групи: “нормални” с 50
новозаразени на 100 000
души в течение на 7 дни,
такива с “висока честота
на заразяване”, в които
разпространението е по-
голямо от това в Герма-
ния, и “високорискови”,
където са най-разпростра-
нени новите щамове на ви-
руса: Великобритания,
Ирландия, Южна Африка
и Бразилия. Федералната
полиция препоръча на

германците да се
въздържат от пътуване
или да пътуват само по ос-
нователни причини.

Франция също се под-
готвя за нова пълна каран-
тина. Очаква се прези-
дентът Еманюел Макрон
да обяви новите мерки на
27 януари. Предвижда се
този път ограниченията да
бъдат смекчени, тъй като
населението вече понася
трудно карантинния ре-
жим. Възможно е да се
разреши за определено
време да работят и мага-
зините, които не са от

първа необходимост. В
момента във Франция е в
сила полицейски час и са
затворени ресторантите и
кафенета, театри, кина,
музеи и спортни обекти.

Белгия също забрани
неоснователните пътува-
ния от и за страната от 27
януари до 1 март. От
гражданите ще се изиск-
ват документи, удостове-
ряващи необходимостта
от пътуването. Пристига-
щите трябва да имат и от-
рицателен PCR-тест.

Десетки заведения в
Чехия отвориха в знак на

протест срещу КОВИД
мерките, въпреки строга-
та забрана на властите.
Полицията е глобила соб-
ствениците с до 20 000
крони (около 765 евро).
Заведенията в Чехия са
затворени от три месеца,
като щетите се изчисля-
ват на почти 16 млн.
евро. Собствениците
възнамеряват да регист-
рират политическото дви-
жение “Да отворим Че-
хия” и да провеждат в ре-

сторантите и баровете
партийните срещи, тъй
като политическите съби-
тия в Чехия не са в огра-
ничителен режим.

Междувременно ита-
лианският премиер Джу-
зепе Конте предупреди,
че намалените количест-
ва на доставки на вакси-
ните срещу коронавиру-
са на “Пфайзер” и “Аст-
раЗенека” заплашва с
провал плана за ваксини-
ране на Италия.

Берлин: Ще ни съдят, ако
спрем „Северен поток-2”

Германия, Белгия и Франция
затягат КОВИД-мерките
Протести в Чехия срещу затварянето на ресторантите

кандидатурата на Остин той е
определил Русия като “ключов
противник” и е изразил мнение,
че тя ще остане “реална запла-
ха” за САЩ. В същото време
шефът на Пентагона е заявил го-
товност за сътрудничество с
Москва по въпроси от взаимен
интерес. Остин се е изказал за
продължаване на руско-амери-
канския Договор по мерките за

по-нататъшното съкращаване и
ограничаване стратегическите
настъпателни оръжия, който из-
тича на 5 февруари.

Лойд Остин е разговарял и с
японския министър на отбраната
Нобуо Киси, като е потвърдил, че
японско-американският договор за
сигурност обхваща и островите
Сенкаку в Източно китайско море,
за които претендира Пекин.

чително две деца. Седем
души са ранени. В района
имаше сблъсъци между
кюрдските Сили за народ-
на самоотбрана (СНС) и
подкрепяните от Турция
въоръжени групи.

През 2017 г. Анкара
създаде в Северна Сирия

зона за сигурност в резул-
тат на военна операция,
наречена “Ефратски щит”.
Зоната се намираше в
триъгълника между гра-
ничните градове Джераб-
лус-Ал-Баб-Азаз.

През 2018 г.турските
войски окупираха реги-

он Африн на 65 км от
Алепо като част от опе-
рация “Маслинов клон”
срещу частите на СНС.
Оттогава кюрдите про-
дължават да атакуват
турски войници и лоля-
ните на Анкара сирийски
опозиционни сили.
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1759 - РАЖДА СЕ РОБЪРТ БЪРНС, ШОТЛАНД-

СКИ ПОЕТ (УМИРА 1796 Г.). Ро-
доначалник на романтизма. Автор
е на кантатата “Веселите бедня-
ци”, сатирични поеми, граждан-
ска и любовна лирика (стихотво-
ренията “Дърво на свободата”,
“Джон Ечемичното зърно”), сбор-
ника “Стихотворения, написани
предимно на шотландски диа-
лект”, патриотичния химн “Шотландците, които
имат”.

1854 - РАЖДА СЕ ГЕОРГИ ЗЛАТАРСКИ, ГЕО-
ЛОГ (УМИРА 1909 Г.). Основател на
българската геоложка наука и на
Геологическия институт при Висше-
то училище в София, ректор на учи-
лището, професор. Действителен
член на Българското книжовно дру-
жество (дн. БАН).

1879 - ОСНОВАНА Е БЪЛГАРСКАТА НАРОДНА
БАНКА. С подписа на княз
Александър Дондуков-Корса-
ков е утвърден първият ус-
тав на БНБ. Официално
банката е открита на 23
май 1879 г. На 6 юни с.г. е
извършена първата банкова операция - министърът
на финансите внася 2 млн. златни франка уставен
капитал. Първите български банкноти са емити-
рани през 1885 г. Сградата в София е построена
през 1934-1939 г.

1924 - ЗАПОЧВАТ ПЪРВИТЕ ЗИМНИ ОЛИМ-
ПИЙСКИ ИГРИ. В подножието
на Монблан в Шамони (Франция)
се събират 258 спортисти от 16
страни. Германия и СССР не по-
лучават покани вследствие на
Първата световна война. Провеж-
дат се 16 състезания в 5 спорта,
като 14-те жени участнички се
състезават единствено в индиви-
дуалните и отборните надпревари по фигурно
пързаляне.

1927 - УМИРА ИВАН МИЛЕВ, ХУДОЖНИК (Р.
1897 Г.). Един от основните пред-
ставители на българския сецеси-
он. Творчеството му е свързано със
социалната тематика, с народни-
те традиции и иконописта. Него-
ви творби се съхраняват в Нацио-
налната художествена галерия,
Софийската градска художестве-
на галерия, Художествената га-
лерия в Казанлък и др. Образът на
Иван Милев е изобразен върху банкнотата от 5
лева, емисия 1999 г.

1935 - СЪЗДАДЕНО Е БЪЛГАРСКОТО НАЦИО-
НАЛНО РАДИО. Цар
Борис III подписва указ,
с който се поставя на-
чалото на държавното
и професионалното радиоразпръскване. Одържа-
вява се съществуващото от 1930 г. “Родно ра-
дио”, основано от проф. Асен Златаров. Първият
директор на Радио София е Сирак Скитник - ху-
дожник, поет, критик, театрал. Днес се отбелязва
Световният ден на средствата за масова инфор-
мация, както и Денят на българското радио, за
първи път честван през 2001 г.

1938 - РАЖДА СЕ ВЛАДИМИР ВИСОЦКИ, РУ-
СКИ ПОЕТ, ПЕВЕЦ, АКТЬОР И ПИСАТЕЛ (УМИ-
РА 1980 Г.). Възпитаник на теат-
ралната студия “Владимир Неми-
рович-Данченко”. Работи в театър
“Пушкин”, “Театър на миниатю-
рата” и в театър “Таганка”. Пише
стихове (над 800), които изпълня-
ва в съпровод на китара. Има из-
дадени 10 албума в Русия, а през
1987 г. започват да излизат него-
вите неиздавани записи.

Русия не е просия

Съботните протести
в Русия заради Алексей
Навални не получиха
онази масовост, на която
разчитаха организатори-
те им от страната и чуж-
бина. На 7 ноември рус-
ката компартия събира
повече поддръжници, а
на акциите след убийст-
вото на Борис Немцов
бяха излезли пет пъти
повече хора, коментира
пред ТАСС социологът

Олег Матвейчев.
Това изобщо не е из-

ненадващо. Руснакът
ясно разбира, че залогът
не е нито Навални, нито
човешките права, нито
демокрацията. След сери-
ята  “цветни револю-
ция”, спретнати от САЩ
в постсъветското прост-
ранство, той окончател-
но се убеди, че същата
участ се крои и за стра-
ната му. Но Русия не
иска украинизация, за-
щото това ще означава
както загуба на сувере-
нитет и командване
отвън, така и нищета за
народа. Това ще означа-
ва страната да бъде
хвърлена в хаоса и мизе-
рията на Елцин от 90-те
години. Ще означава за-
падните бизнес акули
отново да влязат в Русия
и да заръфат нейните
богатства, а накрая да й

подхвърлят трохи от
собствените й блага.
Това разкри този месец в
интервю президентският
говорител Дмитрий Пес-
ков, като уточни, че в
средата на 2000-то де-
сетилетие Путин сложи
край на този национален
грабеж. Затова оттогава
той и Русия са сатанизи-
рани, затова има напъни
за свалянето му от власт,
затова с ръжена на На-
вални, човешките права,
демокрацията или бор-
бата срещу корупцията
се правят опити за раз-
палването на геополити-
чески пожар в Русия.
Средностатистическият
руснак явно разбира, че
в сложната фраза на ге-
ополитиката Навални е
само едно подчинено из-
речение.

От протестите обаче
лъсна и зловредната роля

на САЩ. Посолството
им в Москва не само
пуснало картата на мар-
шрутите на акциите, но
и вмъкнало, че ще има
поход срещу Кремъл.
Ами ако руското посол-
ство във Вашингтон бе
постъпило така със съби-
тията от 6 януари срещу
Капитолия?

Като са се загрижили
за Навални, защо САЩ
продължават да преслед-
ват Джулиан Асанж?
Като тръбят за свобода-
та на словото, защо ис-
кат да го съдят за раз-
критията му? Защо в
собствената си страна
сложиха намордник на
Тръмп, на хиляди него-
ви привърженици и
изобщо на нелиберални-
те мисли? И защо за тези
прегрешения се правят
на слепи и пишман по-
литиците у нас?

Юри МИХАЛКОВ

Нови абсурди

Абсурдите в държа-
вата на Борисов про-
дължават. Изглежда всич-
ко е възможно на тази те-
ритория на неограниче-
ните възможности. Раз-
бираме например, че де-
путати от ГЕРБ са вне-
сли промени в Закона за
частната охранителна

дейност, които ще позво-
лят осъждани в минало-
то, но вече реабилитира-
ни, да получат лиценз за
охрана. Към момента
това е забранено. Пред-
лага се също занижаване
на изискванията към кад-
рите в охранителните
фирми, като те ще могат
вече да са само с основ-
но образование, а не как-
то законът сега задължа-
ва - поне със средно.

На практика това оз-
начава, че тази дейност
се дава в ръцете на кри-
минално проявени лица.
И на ниско образовани.
Според експерти по си-
гурността “дори и осъ-
дени, които са били реа-
билитирани, нямат право
да бъдат назначавани за

частни гардове. Регист-
рират ли те - вземат ли
ти отпечатъци, за да ти
направят криминална ре-
гистрация, ти вече си кри-
минално проявен и не
можеш да работиш като
охранител.” Цитирам ко-
ментар на депутата от
ГЕРБ Маноил Манев,
направен през 2016 г. при
споровете за предишни-
те поправки в закона.

Към днешна дата явно
в ГЕРБ са решили обрат-
ното. Мутренската власт
си иска мутренска охра-
на на мутренската държа-
ва. И всичките - прости!
Няма страна в света,
където да се прилага по-
добен законодателен аб-
сурд - осъдени да стават
охранители!

Да не говорим, че
абдикацията на държава-
та вече е повсеместна -
МВР, институцията, коя-
то трябва да се грижи за
обществения ред и сигур-
ност и е призвана да го
прави, се оттегля и пре-
доставя това право на
частните фирми! А оттам
могат да си наемат бия-
чи, необразовани и
въоръжени. Бедна ни е
фантазията каква разюз-
даност на местните дере-
беи ни очаква. А ако ня-
кой не иска да си плаща,
за да го “пазят”, ще му
пращат и такива, които
да го плячкосват, та след-
ващия път да си знае.

Направо да узаконят
и рекета и да се свършва
с тая държава.

Валентин ГЕОРГИЕВ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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КОВИД-19 е лицемерен и подмолен.
SARS-Cov-2 е нахален с поведение на
хамелеон и, за да постигне своето, хит-
ро се научи да се появява под различна
самоличност. Във войната на човечест-
вото срещу вируса и болестта ту едната
страна взема надмощие, ту другата.

В последните две седмици Бълга-
рия сякаш си поотдъхна. Но нещата
изглеждат като затишие пред буря.
Като предупредителен звънец е крат-
кото и ясно изявление на началника
на Националния оперативен щаб
проф. д-р Венцислав Мутафчийски, че
“почти всяка пета положителна про-
ба за КОВИД-19 е съмнителна за но-
вия вариант на коронавируса, който е
много по-заразен”! Ако на 20 януари
положителни са били 544 проби, от
тях поне 108 са били подозрителни за
новия вариант. А при него

един човек може
да зарази трима

SARS-Cov-2 хвърля новия си вари-
ант срещу по-младите.

Сега у нас 10 души заразяват чети-
рима-петима. През ноември 10 души
заразяваха по 15. При новия “британ-
ски” вариант 10 души заразяват 29,
казва директорът на Националния
център по заразни и паразитни болести
проф. Тодор Кантарджиев. Вече има ко-
свени доказателства, че той върлува у
нас, убедени са специалистите от
същия център, които извършват генно-
то секвениране на пробите. Сега днев-
но във Великобритания заразените са
2 пъти повече от ноемврийския пик и
10 пъти повече от априлския и по при-
близителни оценки вирусът е с около
50 до 70% по-заразен, казва епидемио-
логът д-р Петър Марков, преподавател
в лондонското училище по хигиена и
тропическа медицина. Коментарът на
специалиста е: “Това означава, че, ако
досега сме успявали да спрем ръста на
случаите в страната със стриктност на
мерките, с новия вариант, за да постиг-
нем същия ефект, ще са необходими с
50 до 70% по строги мерки.”

За “британския” вариант вече се

А ние готови ли сме за отбрана?

знае доста и здравните власти у нас (не
само те, а и правителството) имат до-
статъчно време да се подготвят.

Престъпление,
равностойно на геноцид

би било да се пропилее тази преднина.
Неразумно би било отварянето на рес-
торанти и други заведения, още повече,
че хората обедняха значително и едва
ли ще пълнят заведенията толкова, че да
избият разходите им за ток, вода, наем
и пр. А и отворени да са ресторантите,
ако хората са болни, значително биха
намалели и персоналът, и клиентите. Но
у нас май всеки иска да покаже, че е по-
силен и хитър от законите. “Много е
вероятно, ако се отворят ресторантите,
кривата на заболяване отново да се вдиг-
не”, прогнозира проф. Кантарджиев.
Здравният министър проф. Костадин
Ангелов също бе категоричен, че преди
18 февруари няма да разреши отваряне-
то на ресторанти и молове.

С противоепидемичните мерки тряб-
ва да върви и ваксинирането. И подго-
товката за неизбежната нова вълна на
коронавирусната епидемия. На 18 юни
2020 г. депутатите, по инициатива на
БСП, поискаха здравният министър до
6 месеца да представи в здравната коми-
сия анализ на дейността на инфекциоз-
ните отделения, клиники и болница и да
изготви план за ефективното им функ-
циониране при извънредна епидемична
обстановка. На 18 декември докладът е
внесен в парламентарната комисия и
публикуван на сайта на 4 януари. От
него става ясно, че обект на анализа са
деветте месеца на 2020 г. А КОВИД-19
нападна яростно към края на октомври.
Според въпросния анализ през 9-те ме-
сеца на 2020 г. инфекциозните легла в

страната са 1671, което е с 840 повече
от 2019 г., когато КОВИД-19 нямаше.
Към септември 1013 болнични легла в
страната са оборудвани с централизи-
рано или локално кислородоснабдяване.
Едва към средата на октомври хоспита-
лизираните в цялата страна с вируса са
общо около 1500, а в реанимация са под
80! Към края на септември нещата мо-
жеше да се каже, че са под контрол, като
се изключат предупрежденията за идва-
щата нова вълна. Средно месечно хос-
питализираните през 9-месечието са с
43 повече от 2019 г. - 3081 към 3039.
Средно месечният брой леглодни през
2020 г. са 17 760 към 13 596 през 2019
г. “Това е показател, че болничната си-
стема реагира адекватно”, пише в докла-
да. Сравняването на 9-те месеца на
миналата година с 2019-а е безсмисле-
но. Освен в един пункт: през 2020 г.
средномесечният брой

починали в
инфекциозни отделения

и клиники са шест пъти повече от пред-
ходната! Сякаш всичко останало от 25-
те страници анализ губи стойност. За-
щото там не фигурира седмицата от 23
до 29 ноември - най-смъртоносната за
последните 5 години с починали 4659,
от които 934 от КОВИД-19. Не са в
официалната статистика хората, които
не успяваха да стигнат до болница - те
просто умираха вкъщи.

В анализа пише, че лекарите, които
лекуват инфекциозни болести, през 2019
г. са 210, като 186 от тях са в болници.
Истинският проблем е, че “най-много
от работещите са в предпенсионна
възраст - 55-64 г., следват тези в пенси-
онна възраст над 65 г.” Какво направи
държавата, за да промени това? Пак

според анализа към 30 септември в ин-
фекциозните структури работят вече
567 лекари, без да става ясно с каква
специалност са, но очевидно са коман-
дированите. Инфекционистите се спра-
вяха блестящо с тежки пневмонии. В
същото време никой не каза колко голям
е недостигът на пневмофтизиатри. По-
вечето от тях в пика на заразата отидо-
ха на... фронтовата линия с убеждение-
то, че там са по-полезни. Но се оголи
тилът. Тези специалисти също се нало-
жи да работят на едно място, за да не
разнасят зараза (по-рано недостигът им
не се забелязваше, защото работеха на
по две места - б.а.).

Днес нещата изглеждат доста по-спо-
койни, но е рано за хвалби. За това има
и друга причина. Мнозина, за да избег-
нат карантината, опитват да се самоле-
куват и ако имат късмет, не стигат до
болница и дори

не си правят изследване

Това доста изкривява статистиката,
при положение, че всеки втори бълга-
рин има поне един познат, приятел или
роднина, заболял от КОВИД-19. За
това говорят и болничните, и каранти-
нираните. До 22 декември общият брой
на карантинираните от началото на епи-
демията е 641 642, от тях 31 295 са
активни. Към 24 януари карантинира-
ните с натрупване вече са с над 53 300
повече, но активните намаляват с над
20 600. За деветте месеца на 2020 г.
издадените от НОИ болнични листове
с плащане от ДОО за временна нера-
ботоспособност поради общо заболя-
ване са 503 169. Сред 20-те диагнози,
за които са давани най-много болнич-
ни, на първо място е остра инфекция
на горните дихателни пътища (не-
уточнена) със 138 626 болнични, а
КОВИД-19 е на 18-о място с 10 529.
Ударна е регистрацията на излекувани/
оздравели. Подобно бе положените
през лятото, малко преди половин Ев-
ропа да наложи рестрикции за присти-
гащите от България. Международни
проучвания показват, че близо 40% от
оздравелите от КОВИД-19 дълго време
не могат да работят пълноценно.

Колективният (не стадният!) имуни-
тет се постига поне при 75 на сто за-
болели/ваксинирани. Световната меди-
цина все още не знае колко е траен
имунитетът при преболедувалите, още
по-малко - при ваксинираните. С това
спекулират антиваксърите и не бива да
се допусне шумът от граченето им да е
по-силен от гласа на разума. Не бива да
се забравя предупреждението на глав-
ния държавен здравен инспектор доц.
Ангел Кунчев: “Ако ситуацията от
Англия се пренесе в България, ноември
ще ни се стори приказка.”

Ето една ниша за ползотворна ра-
бота на държавата и на науката - ме-
дицината на доказателствата. Към мо-
мента са ваксинирани близо 26 200
души у нас и никой не отрича, че по
брой ваксинирани срещу КОВИД-19
България е на последно място в ЕС.
По време на последния блицконтрол в
парламента министър Ангелов обяс-
ни, че здравните власти решили при
получаването на ваксините половина-
та да запазят за втора доза, за да не се
наруши ваксинационният план. Ако
това е истина, а не просто оправдание
за забавянето на процеса, решението
може да се окаже мъдро, тъй като про-
изводителите вече съобщават за тех-
нологични трудности, които ще заба-
вят доставките. Има и друг проблем -
защо хората над 65 години са предви-
дени чак за четвъртата фаза на вакси-
нирането, а навсякъде в Европа възра-
стните са в първите групи!

Та, властта нека спре да се хвали и
да чуе здравните експерти, защото през
2020 г. у нас починаха над 20 хиляди
души повече от предходната година!

Аида ПАНИКЯН
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“Всеки може да се ядоса
- това е лесно. Но да се ядо-
саш точно на когото тряб-
ва, точно в нужната степен,
в точното време, за точната
причина и по точния начин -
това не е лесно.”

Аристотел
(384-322 г. пр.н.е.),

древногръцки философ

Ръководството на Демо-
кратическата партия в Кон-
греса на Съединените щати -
федералния законодателен
орган, направи втори опит да
опровергае горната сентен-
ция на Аристотел. И отново
се устреми към импийчмънт
на Доналд Тръмп, макар и
само осем дни преди изтича-
нето на неговия мандат. По
този начин 45-ият президент
на САЩ стана първият сто-
панин на Овалния кабинет в
Белия дом, подлаган два пъти
на процедурата за отстраня-
ване от поста.

Предвидената от Консти-
туцията процедура “им-
пийчмънт” в най-чист вид от-
разява правото на федералния
законодателен орган да съди
“президента, вицепрезидента
и всички граждански длъжно-
стни лица на Съединените
щати” (глава II, раздел 4). Но
тази процедура няма широко
приложение. Макар че в ця-
лата история на САЩ са из-
вестни повече от 50 случая,
когато в Камарата на пред-
ставителите (тя се явява ин-
ституция за предаване на съд)
е бил разглеждан въпрос за
импийчмънт, само в 14 слу-
чая той е бил разглеждан и в
Сената. Последният в този
случай заседава в качество на
съд по отношение на отстра-
няването от длъжност, като
може да последва и инициа-
тивата за предаване на съдеб-
но преследване при извърше-
но престъпление.

Между 14-те привлечени
са девет съдии, един сенатор
(1797 г.), военен министър
(1876 г.), президент (1868 г.,
1999 г. и 2021 г.). Само в
четири случая е била произ-
несена осъдителна присъда.
Един от случаите е бил през
1936 г., когато съдията Х.
Рихтер е бил признат за ви-
новен в корупция при
изпълнение на своите слу-
жебни задължения.

Резолюции на Долната ка-
мара на Конгреса за им-
пийчмънт, за чието одобрение
е необходимо обикновено
мнозинство, с последвало изу-
чаване на възможността за

отстраняването на
действащ президент

на САЩ, са били разглеждани
неведнъж: в 1843 г. - по отно-
шение на Джон Тейлър (на по-
ста от 1841 до 1845 г., от пар-
тията на Вигите), в 1896 г. -
Гроувър Кливлънд (президент
от 1885 до 1889 г. и от 1893
до 1897 г., демократ), в 1932
и 1933 г. - Хърбърт Хувър (на
поста от 1929 до 1933 г., ре-
публиканец), в 1952 г. - Хари

пълномощията на поста”.
Именно той е първият след
основаването на САЩ прези-
дент на страната, спрямо ко-
гото е прилагана процедура-
та “импийчмънт”. Джонсън
оцелява през 1868 г. на по-
ста, като само един глас в
Сената не достига за негово-
то отстраняване.

Вторият президент на
Съединените щати, попаднал
под заплахата от импийчмънт,
е републиканецът Ричард
Никсън през 1974 г. Но той
предвидливо сам подава ос-
тавка, за да избегне почти си-
гурното съдебно дело, след
като Юридическият комитет
на Камарата на представите-
лите го обвинява в наруше-
ния на закона, които дават
основание за импийчмънт,
включително възпрепятства-
не на правосъдието, свърза-
но със скандала “Уотъргейт”.

Заплахата от импийчмънт
не отминава и Уилям (Бил)
Клинтън - заради прословута-

пресконференция на 26 януа-
ри в Белия дом, по време на
която държи прочувствено
слово и емоционално търже-
ствено отрича сексуалните си
взаимоотношения с Моника
Люински.

Няколко месеца основната
тема за разискване в САЩ е
дали президентът е излъгал и
по този начин възпрепятства
правосъдието. Но освен теле-
фонните разговори не съще-
ствуват други доказателства,
понеже Моника Люински от-
казва да говори. Специалният
прокурор Кенет Стар не без-
действа и на 22 май 1998 г.
федерален съд в САЩ поста-
новява, че агенти на Сикрет
Сървиз (охраняващи Белия
дом и президента) могат да
бъдат заставени - под запла-
хата от обвинение за възпре-
пятстване на правосъдието,
наказуемо със затвор - да сви-
детелстват пред Върховния
съд във връзка със скандала.
На 28 юли Моника Люински

спрямо президент - след 21-
дневен процес в Сената, на
12 февруари 1999 г. предло-
жението за импийчмънт от 19
декември 1998 г. е отхвърле-
но с 55 гласа “невинен” сре-
щу 45 “виновен”.

Докато опитите за им-
пийчмънт на Ендрю Джонсън
и Уилям (Бил) Клинтън, както
и обстановката на пред-им-
пийчмънт по отношение на
Ричард Никсън, са, макар и
крайни, елементи на между-
партийно съперничество и
борба между двете водещи
партии в САЩ, предприети по
конкретни поводи, то и при
двете процедури за им-
пийчмънт на Доналд Тръмп
генезисът е съвсем друг.

По време на предизборна-
та кампания Тръмп последо-
вателно излагаше основната
си визия за своето бъдещо уп-
равление - приоритет са инте-
ресите на неговите съгражда-
ни и той не желае да ги жерт-
ва заради прикритата цел на

глобализацията - постепенно-
то установяване на наднацио-
нална администрация, домини-
рана от крупния финансов
капитал. Затова целта на чле-
новете на “клуба на аргиро-
маните” (болезнените сребро-
любци - лат.) - най-агресивна-
та част от глобалната финан-
сово-политическа върхушка, е
примерът за държавно управ-
ление с доминиране на нацио-
налните интереси, каквото
осъществи Тръмп, да бъде
поставен върху клада. Пък
после посипан с пепелта на
забравата. А спрямо Доналд
Тръмп да бъдат приложени
всички възможни “цивилизо-
вани” прийоми за репресии.

Най-болезнената санкция
за самия Тръмп в случая е

да му бъде забранено
да се кандидатира

отново за президент през
2024 г., като Сенатът го лиши
от правото да заема каквато и
да е почетна, поверителна или
платена длъжност. В цялата
история на САЩ досега това
наказание е било приложено
само спрямо трима съдии.

Този вариант е по-лесно
постижим за демократите, по-
неже за неговото одобрение е
достатъчно само обикновено
гласувателно мнозинство в
горната камара на Конгреса,
с каквото Демократическата
партия разполага (50 сенато-
ри демократи плюс - при ра-
венство на гласовете - гласа
на заемащия поста председа-
тел на Сената, който според
конституцията е вицепрези-
дентът, като в случая това е
демократката Камала Харис,
срещу 50 сенатори републи-
канци). Докато за одобряване-
то на импийчмънта са необ-
ходими 67 гласа на сенатори,
т.е. единственият вариант за
успех на Демократическата
партия е, ако 17 сенатори ре-
публиканци подкрепят им-
пийчмънта. Факт е, че 10 ре-
публиканци се присъединиха
в Камарата на представители-
те към демократичното мно-
зинство в нея при гласуване-
то за импийчмънт, но все пак
не бяха 17.

За колцина сенатори ре-
публиканци Доналд Тръмп би
имал основание да промълви
“И ти ли, Бруте?” след гласу-
ването в Сената.

Обсъждането на им-
пийчмънта започва на 25 яну-
ари, след като молбата на ре-
публиканците в Сената - про-
цедурата да стартира чак чрез
февруари, за да бъде дадена
възможност на Доналд Тръмп
да подготви своята защита -
бе отхвърлена.

Избраничката на окръг Се-
верозападна Вирджиния в Ка-
марата на представителите
маржори Тейлър Грийн от Ре-
публиканската партия още на
21 януари, само ден след ина-
угурацията на Джоузеф
Байдън, внесе предложение за
импийчмънта му, поради не-
гови съмнителни връзки с
Китай и Украйна.

Така бе поставен рекорд в
историята на страната за ско-
ростно иницииране на им-
пийчмънт след заемането на
какъвто и да е държавен пост,
не само президентския.

На кладата!
Но първо искаме скалпа му!

Славчо КЪНЧЕВ*

* Авторът е председател
на УС на Асоциацията

за борба против
корупцията в България

Труман (президент от 1945 до
1953 г., демократ). Но само
веднъж, през 1868 г., Сенатът
встъпва в качеството си на
съд над президента Ендрю
Джонсън (на поста от 1865
до 1869 г., демократ, но при
избирането му първо като ви-
цепрезидент в двойка с Ейб-
рахам Линкълн е република-
нец), поради “превишаване на

та му сексуална афера със ста-
жантката в Белия дом Моника
Люински, по-точно заради
опитите му да заблуждава чрез
своите показания пред Голя-
мото жури назначения специ-
ален прокурор Кенет Стар,
който вече разследва тогаваш-
ния държавен глава на САЩ
по редица обвинения - скан-
далите “Уайтуотър”, “Файл-
гейт” и “Травългейт”.

Новината за извънбрачния
демарш на Бил Клинтън се
появява за първи път в меди-
ите на 17 януари 1998 г., ко-
гато вече тече неговият вто-
ри президентски мандат, а на
21 януари излиза публикация
по темата в най-популярния
в. “Вашингтон поуст”. Свет-
кавично скандалът се превръ-
ща в световна новина №1.
Притиснат от шумния меди-
ен отзвук, Бил Клинтън дава

най-сетне прави признание за
интимната си връзка с прези-
дента, като предоставя на Ке-
нет Стар доказателства - про-
чутата синя рокля с петна от
семенна течност по нея (Лин-
да Трип е посъветвала своята
приятелка да не почиства рок-
лята!). Това е доказателство-
то, разгромяващо версията на
Клинтън от 26 януари за не-
говата невинност, понеже е
възможно да бъде извършен
ДНК анализ на петната.

Все пак

гилотината на
справедливостта

не се стоварва върху главата
на Бил Клинтън. Въпреки че
Камарата на представителите
е одобрила предложението за
импийчмънт - втория в исто-
рията на Съединените щати
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 Г-н Попов, БСП прави
срещи с извънпарламентар-
ни партии и НПО за обеди-
нение за честни избори. Това
ли е формулата за отпор на
фалшификациите?

- Категорично! У нас има
усещане за липсата на чест-
ност при провеждането на
изборите, при отчитането на
резултатите и попълването на
протоколите. Опасяваме се,
че ГЕРБ отново ще направят
опит да манипулират избори-
те чрез недействителни бюле-
тини, чрез поправки в прото-
колите, чрез корпоративен
вот, купуване на гласове и на
комисии и т.н. За да се даде
отпор на фалшификациите, по
инициатива на левицата се
провеждат разговори за общ
анти-ГЕРБ фронт. Целта е
всички да обединим усилията
си, за да гарантираме честни
избори. Да дадем гаранции на
хората, че ще защитим гласа
им и че той ще бъде отчетен
така, както е подаден. Искаме
българите да гласуват свобод-
но, без страх и да им бъде га-
рантирано спокойствие в деня
на вота.

БСП като най-голямата
опозиционна партия покани и
подава ръка на всяка форма-
ция и гражданско обединение,
което подкрепя провеждането
на честни и прозрачни избо-
ри, които са една от висшите
демократични ценности. Фак-
тът, че толкова много органи-
зации откликнаха и се отзова-
ха на поканата, означава, че
подходът ни е правилен и на-
временен. БСП търси общ
фронт за честни избори, а не
предизборна и следизборна
коалиция.

 Народното събрание
гласува на първо четене про-
мени в Закона за извънредно-
то положение, свързани с
гласуването на карантини-
раните и хоспитализирани-
те по време на пандемията.
С тях се вменяват допълни-
телни задължения на ЦИК.
Реагирахте остро срещу
това и в правната комисия,
и в пленарна зала. Защо и
какви бяха мотивите ви?

- ГЕРБ се опитват да зама-
жат проблемите с честността
на вота с временни промени
не в Избирателния кодекс, а в
Закона за извънредното поло-
жение. Властта отново се из-
мъква от отговорността си,
която има по организацията
на изборите, и я прехвърля на
ЦИК. На комисията се вменя-
ват несвойствени за нея
задължения. Тя трябва да из-

ФИЛИП ПОПОВ:

Властта замазва проблемите
с честността на изборите
Само с обединен анти-ГЕРБ фронт може да се даде отпор
на фалшификациите на вота, заяви секретарят на ПГ „БСП за България”

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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“БСП за България”. Зам.-председател е на Комисията
по правни въпроси и член на Комисията за контрол
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електронните съобщения. Владее английски език.

Интервю на
Юлия КУЛИНСКА

готви т.нар. медицински про-
токол за действия на предсто-
ящите избори. Тя ще трябва
да поеме цялата отговорност
за организирането на тези из-
бори и това е тенденция, коя-
то наблюдаваме от началото
на пандемията - прехвърляне
на отговорността от МС към
всички останали органи. ЦИК
излезе със становище, което е
своеобразен протест към не-
глижирането от страна на пра-
вителството на организация-
та на вота.

 БСП внесе проектоза-
кон за промени в Изборния
кодекс. Какво включват те?

- Всички опити за манипу-
лации на тези избори - за кор-
поративен и купен вот, натиск
и репресии, ще потънат, ако
българите излязат да гласуват
масово. От БСП правим всич-
ко възможно да гарантираме
здравето на гражданите, кога-
то излязат да гласуват, и чест-
ността и прозрачността на
този вот. Предлагаме видео-
наблюдение при броенето на
бюлетините и отразяването
на резултата в протоколите и
изчистване на избирателните
списъци от мъртви души чрез
активна регистрация.

Проектът предвижда каме-
рите в секциите да предават
онлайн броенето на бюлети-
ните и съставянето на прото-
колите. Да се прави запис,
който може да служи в съда
като доказателство, ако има
съмнение или сигнали за зло-
употреби в изборния ден.
Предлагаме камерите да бъдат
инсталирани в секциите, а не
всеки застъпник, наблюдател
и член на комисия да може да
излъчва в реално време през
свое устройство. През послед-
ния месец президентът и
извънпарламентарните пар-
тии настояха за камери при
броенето, но управляващите
отхвърлиха идеята.

Предложението ни за ак-
тивна регистрация е наша ста-
ра идея, която досега не срещ-
на подкрепа от мнозинството
в Народното събрание. С нея
се изчистват “мъртвите души”
от избирателните списъци
чрез създаването на публичен
регистър на хората, гласува-
ли на предишни избори. ЦИК
ще трябва да поддържа и об-
новява въпросния регистър,
като именно той се използва
за съставянето на избирател-
ните списъци. Предвижда се
хората, които не са в списъ-
ците, да имат определен срок
да заявят желанието си да гла-
суват, а ако не го направят,
ще могат да бъдат дописани в
изборния ден от секционната
комисия по постоянен адрес.

 Датата за вота, коя-
то предложи президентът
Румен Радев, предизвика не-

истов вой от страна на
властта, който продължа-
ва. Каква е причината за
това? Готова ли е БСП за
изборите?

- БСП е готова за избори и
е в много добра кондиция.
Подкрепяме всяка дата за про-
веждането им. За управляващи-
те на която и дата да се прове-
де вотът, все няма да е удобна.
В края на този мандат, а и през
изминалите, независимо от
конфигурацията, в която уп-
равляват, емпирично показаха,
че не могат да управляват. За
всички е ясно, че управление-
то им доведе до хаос в почти
всички системи - здравеопаз-
ване, образование, социална
политика, икономика, правосъ-
дие и вътрешен ред и т.н. Във
всички има натрупване на на-
прежение, хаос и корупция,
пропила цялата държава. Но
хората вече осезаемо усещат
това и затова излязоха на про-
тести и искане за промяна.

 През декември Корне-
лия Нинова обяви, че БСП
има алтернативен Национа-
лен план за възстановяване и
устойчивост на България. За
какво става дума в него?

- Да, БСП има план, от кой-
то зависи развитието на стра-
ната ни в следващите десет и

повече години. Той трябва да
очертае структурните про-
блеми пред страната, да под-
реди приоритетите и да пред-
ложи конкретни стъпки за
тяхното решаване. Алтерна-
тивният план на левицата
стъпва на стратегическия до-
кумент “Визия за България”
и предвижда промени в моде-
ла на здравеопазване и обра-
зование, в областта на еколо-
гията, изграждане на интели-
гентни градове, зелена иконо-
мика, борба с демографската
криза и корупцията. БСП на-
стоява за изготвянето на еле-
ктронна здравна карта и
здравно досие, които да
съдържат данни за размера на
здравните вноски на всеки,
колко пъти и къде е лекуван,
от кого и колко е струвало.
Предлагаме Единна електрон-
на образователна система с
информация за всеки ученик и
студент - в кое училище учи,
колко отсъствия има, кой му
преподава, колко често го оце-
нява. Нужни са ни Единен
електронен данъчен регистър,
обединяващ информация за
имуществото, доходите, кои-
то има едно лице, и помощи-
те, които получава, и Нацио-
нална електронна система по
заетостта, свързваща всички

бюра по труда на територията
на страната с данни за безра-
ботицата по области, търсещи-
те работа и социални помощи.
БСП ще работи за изграждане-
то на Единна информационна
система, обединяваща пазари-
те на селскостопанска продук-
ция, с платформа за електрон-
на търговия за достъп на фер-
мерите до пазарите и големите
търговски вериги. В плана е
залегнала идеята за изготвяне-
то на Национален електронен
поземлен регистър, с който се
решава въпросът с т.нар. бели
и червени петна в земеделието
- кой взема субсидии, за какво
ги получава, количество про-
изведена продукция.

 Животът на това На-
родно събрание изтича. С
какво ще се запомни то?

- Остават още около два
месеца до приключване на
мандата на 44-ия парламент.
Освен с бурните скандали и
непримирими спорове между
управляващо мнозинство и
опозиция и рекордно ниското
доверие, той ще се запомни с
неглижирането на народните
представителите от премира
Бойко Борисов. Това, за съжа-
ление, е негова норма на по-
ведение, въпреки че България
по Конституция е парламен-
тарна република и Народно-
то събрание е върховният
орган на управление. Ми-
нистър-председателят унижи
и своите депутати от ГЕРБ и
коалиция, както и парламен-
тарния шеф, и превърна пар-
ламента в гумен печат на сво-
ите желания. Той пътува из
страната с държавния джип,
раздава през прозореца му
държавни пари, като че ли са
негови. Цял свят видя как спи
в държавната спалня с писто-
лет до главата и край чекмед-
же, пълно с пачки евро и кюл-
чета злато, и разказва как ня-
каква Мата Хари го е снима-
ла. Всичко това е доказателст-
во, че г-н Борисов не разсъж-
дава като държавник. Истин-
ският държавник мисли и се
грижи за хората, за страната,
за институциите, които са
един от символите на държав-
ността, и доверието в тях е
много важно.

Това всъщност е първият
мандат, който ГЕРБ ще
довършат, защото досега ос-
таналите два бяха предсрочно
прекратявани. Не очаквам
обаче промяна в поведението
на управляващите до края на
март. По всяка вероятност ще
има отново “на тъгъдък” вна-
сяне на законопроекти, голя-
ма част лобистки, без реална
оценка на въздействието им
върху живота на хората. Уп-
равляващите показаха и дока-
заха, че не са способни на
промяна към по-добро.
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Любовна магия с маестро
Йордан Камджалов
и Деси Тенекеджиева
Млади дарования, лауреати на техните фондации, ще участват
в проекта, представен от Плевенската филхармония

Почитателите на класиче-
ската музика ще могат да се
докоснат на 12 февруари от
17.30 и 20 ч. в зала “Бълга-
рия” до великолепна програ-
ма, изпълнена от Плевенската
филхармония заедно с маест-
ро Йордан Камджалов и спе-
циалното участие на актриса-
та Деси Тенекеджиева. Ден
преди това “Любов” ще бъде
представен в Плевен, също с
два спектакъла, научи ДУМА
от Теменуга Кръстева, пиар и
събитиен експерт.

Плевенската филхармония
за пореден път твори с маес-
тро Камджалов и ще подаде
ръка на младостта и таланта.
Публиката ще има възмож-
ност да се наслади на изуми-
телните млади творци - лау-
реати на фондациите “Стоян
Камбарев” и “Йордан Кам-
джалов”, Лора Маркова - ци-
гулка, Георги Димитров-
Жожо - китара, Сара Чакъро-
ва - маримба, Сион Найман -
виолончело, Мария Славова -
сопран. Всички те са сред най-
изявените и даровити млади
музиканти в областта си и са
печелили елитни международ-
ни конкурси и отличия. Но-
минирани са или са носители
на Наградата за полет в изку-
ството “Стоян Камбарев”.
Участието им в този музика-
лен проект е една от специал-
ните им награди, получена по
време на годишната церемо-
ния на фондацията. В начало-

Изложба живопис на Яна Петкова-
Каракашова е подредена до 5 февруа-
ри в столичната галерия “Арте”
(ул. “Бузлуджа” 31), научи ДУМА от
галеристката Гергана Борисова.

Изкуствоведката Ружа Маринска
представя авторката и нейните нови
творби:

София през погледа
на „Софиянци”

Какъв е образът на съвременна
София през погледа и личните исто-
рии на емблематични нейни жители
ще разберат зрителите в новата
документална поредица “Софиянци”,
която тръгва по Bulgaria ON AIR от
7 февруари. В три поредни недели ще
бъдат излъчени кратки авторски
филми на Екатерина Генова и Юрий
Дачев, които илюстрират как лично-
стите влияят на историята на града
и по какъв начин столицата бележи
биографиите им. На 7 февруари от
18 ч. в първия от поредицата порт-
рети ще оживее историята на
“Шефа” на Раковски”. Така децата
от квартала наричали оперната
певица Еделина Кънева. Тя ще разка-
же за своите първи срещи с операта,
уроците по пиано и репетициите на
Детския радиохор, докато се раз-
хожда по любимата си улица. Съща-
та вечер ще видим и друга вдъхновя-
ваща среща - с Любен Чаталов. По
време на разходката си из любимата
София той ще посети адресите на
неговото детство, младост и бохем-
ски години. Заедно с екипа ще се
повози на трамвай, който се движи
по старата линия номер 3. Обикол-
ката на столицата и сладкодумни-
те разкази за изминалата младост
ще приключат до бариерата на Ки-
ноцентър “Бояна”, където ак-
тьорът е заснел стотици метри
филмова лента. Поредицата е
финансирана от програма “Култу-
ра” на Столичната община.

Премиера на авторския
спектакъл „Go-Do-t”

“Go-Do-t” e авторски спектакъл
на Stodara, Емона Илиева и Грета
Гичева по мотиви от “В очакване
на Годо” на Самюъл Бекет. Преми-
ерните представления са на
28 януари и 4 февруари на камер-
ната сцена на Националния сту-
дентски дом. Две актриси “очак-
ват Годо” в свръхмодерния свят на
капиталовия пазар. Около това
очакване витаят въпросите за оце-
ляването, за мечтите и надежди-
те, за удовлетворението и комфор-
та и не на последно място - за
изкуството и неговата цена. Клю-
човите ситуации от познатия
текст на Бекет се прекодират през
стереотипите и изискванията,
традиционно поставяни пред жени-
те, и съвременната задача да се
продадеш добре. Оказва се, че на
кръстопът е както професионална-
та, така и чисто човешката реа-
лизация. Спектакълът е продукция
на МАГЕМОН, осъществена с фи-
нансовата подкрепа на Министер-
ството на културата и съдействи-
ето на галерия “Етюд”, Галина
Борисова и МЕГАВОЙС.

Яна Петкова-Каракашова показва
живопис в галерия „Арте”

“Галерия “Арте” е уредила само-
стоятелната изложба на Яна Петкова,
в която художничката се представя по-
широко в различни свои амплоа - с
картини, изпълнени в акрилна техни-
ка, тушови пейзажи и колажи.

Не за първи път си мисля колко е
трудно днес - в хаоса от визуално раз-
норечие, бомбардиран от бързо меня-
щи се моди и псевдо такива - да чуеш
собствения си глас и да намериш своя
единствен и уникален език. Към тези
мисли се връщам и сега пред работите
на Яна Петкова. Помня първите й, още
ученически творби, после участията й
в някои изложби предимно с колажи,
както в изложбата, пак в галерия
“Арте”, на фамилията, към която при-
надлежи и която свързваме с незабра-
вимия и забележителен Найден Петков.

Продукт на природно дарование и
творческа енергия, подбраното за тази
изложба говори за един свят, в който
има определени лични характеристики
- безспорна емоционалност, изразена
в деликатни нюанси, чувствителност
към пулсацията на багри и фактури, в

някои от нещата недоизживяна деко-
ративност на формата, може би като
следа от академичното образование.
Виждам бъдещето на Яна Петкова
именно в разгръщането на тези - жи-
вописни и душевни - пространства,
върху които тя ще сложи свой непо-
вторим личен знак.

От сърце пожелавам на младата
художничка характер и отвореност
към предизвикателствата на XXI век!”

СНИМКA ФОНДАЦИЯ “СТОЯН КАМБАРЕВ”

то на тази година четиримата
инструменталисти получиха
поредното признание - номи-
нацията за “Млад музикант на
годината 2020” на предаване-
то “Алегро виваче” на БНР.

В спектакъла специално
участие ще вземе актрисата
Деси Тенекеджиева, която ще
потопи публиката в магията
на любовта чрез избрани по-
етични мисли и стихове. Род-
ната кинозвезда с впечатлява-
ща международна кариера ще
се завърне от Лондон, за да

стане част от проекта.
Под диригентството на

маестро Йордан Камджалов
Плевенската филхармония ще
изпълни Симфония 2 за стру-
нен оркестър в ре мажор от
Менделсон. Благодарение на
оригиналната концепция на
диригента, публиката ще чуе
за първи път Четирите годиш-
ни времена от Антонио Ви-
валди в изпълнение на марим-
ба, чело, китара и цигулка.
Едно от най-ярките открития
на фондация “Стоян Камба-

рев”, прекрасното сопрано
Мария Славова ще претвори
песента на Солвейг по драма-
тичната поема на Ибсен -
“Пер Гинт” от Едвард Григ.

От години маестро Кам-
джалов и едноименната му
фондация гледат в една по-
сока с Деси Тенекеджиева,
създателка и вдъхновителка
на фондация “Стоян Камба-
рев”. “Любов” поставя на-
чалото на серия от концер-
ти и съвместни творчески
пътувания.



Три копия на Библията, направени от Гутенберг преди
600 години, все още съществуват, запазени са в отлично
състояние в библиотеката на Конгреса във Вашингтон.

За 80 години човек прави около 219 милиона крачки.
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¡Œ–»— ¬≈À»◊ Œ¬, Ò‚ÂÚÓ‚ÂÌ
¯‡ÏÔËÓÌ ÔÓ ·ÓÈÌÓ Ò‡Ï·Ó
¡Œ–»—À¿¬ ◊¿ –»ÕŒ¬,
ÂÊËÒ¸Ó, ‰ËÂÍÚÓ
Ì‡ ƒ‡Ï‡ÚË˜ÂÌ ÚÂ‡Ú˙
ì¿‰Ë‡Ì‡ ¡Û‰Â‚ÒÍ‡î ‚ ¡Û„‡Ò
Õ» ŒÀ»Õ¿ Ÿ≈–≈¬¿,
ÎÂÍÓ‡ÚÎÂÚÍ‡,
ÓÎËÏÔËÈÒÍ‡ ‚ËˆÂ¯‡ÏÔËÓÌÍ‡
–”Ã≈Õ ”√–»Õ— »,
‡ÍÚ¸Ó Ë Ú‚ ‚Ó‰Â˘

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

¬ Ò˙‚ÂÏÂÌÌËˇ ‚‡Ë‡ÌÚ Ì‡ ÔË-
Í‡ÁÍ‡Ú‡ Á‡ œÂÔÂÎˇ¯Í‡ ÔËÌˆ˙Ú
Ò‚Âˇ‚‡ Ô˙ÒÚÓ‚Ëˇ ÓÚÔÂ˜‡Ú˙Í Ì‡
ÔËÒ˙ÒÚ‚‡˘ËÚÂ ‰Â‚ÓÈÍË Ò Ì‡ÏÂ-
ÂÌËˇ Ì‡ ·‡Î‡ ‡ÈÙÓÌ...

В София вече може да се
види една от общо 15-те реп-
лики на астронавтския кос-
тюм, с който Нийл Армс-
тронг стъпва на Луната и
променя завинаги човешката
история. Скафандърът при-
стигна в Детския научен
център “Музейко”, където ще
остане до 24 март. Репликата
е единствената, която в мо-
мента се намира в Европа, и
е достъпна за ценители в
България след нейния пре-
стой в  Природоисторичес-
кия музей във Виена. Излож-
бата се осъществява по по-
вод 50-годишния юбилей от
успеха на мисия “Аполо 11”
и Нийл Армстронг - първия
човек, направил крачка на ес-
тествения спътник на Земята.

“Хюстън, тук база на Спо-
койствието, “Ийгъл” кацна” -
тези знаменити думи прозву-
чават в безкрайното прост-
ранство на Космоса с полета
на  космическия кораб “Апо-
ло 11”. Командир на негова-
та мисия е Нийл Армстронг,
който на 21 юли 1969 г. ста-

Скафандърът на Нийл
Армстронг пристигна у нас
Експозицията може да се разгледа в София до 24 март

ва първият човек, стъпил на
Луната. След поредица от по-
лети извън земната орбита,
НАСА осигурява възмож-
ност на Нийл Армстронг и
Едуин Олдрин да направят
гигантска стъпка за човечест-

вото в друг свят.
Макар и днес с нетърпе-

ние да очакваме космическия
туризъм, няма как да не се
запитаме какво е осигурявало
безпасността на космонавти-
те преди цели 50 години и как

изглежда първият скафандър,
в който човек се е разходил
по лунната повърхност. Тази
пролет всички желаещи имат
шанса да се запознаятм отбли-
зо с най-ценния помощник на
Нийл Армстронг - неговия
костюм.

По случай отбелязването
на половинвековния юбилей
от успеха на мисия “Аполо
11”, Националният музей по
въздухоплаване и аеронавти-
ка (NASM) към Смитсониевия
институт в САЩ, който
съхранява оригиналния лета-
телен костюм на Нийл Армс-
тронг (с номер А-7L), създа-
ва 15 лимитирани реплики на
уникалната космическа екипи-
ровка. Новите технологии
позволяват костюмът да бъде
мултиплициран с помощта на
3D сканиране. Прецизната и
автентична изработка предо-
ставят възможност на милио-
ни хора в цял свят не само да
се доближат до историческия
момент в човешката история,
но и да научат любопитни
факти за астронавтите.

СНИМКА NASM, NASA

Репликата на костюма е предоствена от Постоянното
представителство на САЩ към международните
организации във Виена

Популярният влогър
и млад режисьор - Крис
Захариев, е новото лице
на дигиталното съдържа-
ние на шоуто “България
търси талант”, което ще
се излъчва пак от про-
летта. Усмихнатият мла-
деж с десетки хиляди по-
следователи в социални-
те мрежи, милиони гле-
дания на видеата му в
YouTube, с много успеш-
ни и награждавани фил-
ми и проекти зад гърба
си и големи планове за
бъдещето ще поведе зри-
телите на любимото
предаване зад кулисите
му за още повече забав-

Както жените, така и
мъжете имат омразни фрази,
които могат да ги влудят, ана-
лизира сайтът iWoman.bg, кой-
то е направил подборка от пет
женски фрази, които изважда-
ли мъжете от равновесие.

Това са: “Тази вечер не
съм в настроение за...” В слу-
чая се разчита, че отказът от
секс ще нарани мъжа.

“Не ми се говори сега.”
Нежеланието за обсъждане на
даден проблем със сигурност
води до недоверие и нерви.

“Много съм дебела.” Спо-
ред сайта това е стандартна
женска фраза, но в някакъв
момент на мъжа до вас про-
сто ще му писне да обяснява
колко сте красива.

 “Трябва да поговорим.”
Една от най-заплашително
действащите фрази в женския
речник.

“Нищо ми няма.” Ясен
признак, че жената е изнерве-
на от нещо. Спорен е въп-
росът дали опитите на мъжа
да се опита да я разбере в този
момент ще влошат или ще
подобрят положението.

Жените
нервирали
мъжете
с пет фрази

Младият влогър и режисьор
ще има два епизода седмично

Крис Захариев стана дигитално лице на „България търси талант”
ни и непоказвани момен-
ти.

Рубриката “Още от
България търси талант”
с Крис Захариев ще има
два епизода седмично и
ще може да се проследи
на www.talant.btv.bg.
Новият водещ е само на
22 години, но със сери-
озна биография и опит
пред и зад камера. Като
създател на уебсериала
“Да се изгубиш нароч-
но” - документално при-
ключение сред най-
затънтените селца в
България, Крис става
“Будител на годината”
през 2018 и “Най-

вдъхновяваща личност”
за 2019 г. Миналата го-
дина е удостоен с награ-
дата “Стоян Камбарев:
Полет в изкуството” за
своите късометражни
филми и онлайн проек-
ти. А през септември
същата година представ-
лява страната ни като
част от младежкото
жури на международния
кинофестивал във Вене-
ция. Новото лице на
“Още от България търси
талант” е истински мул-
ти талант, а сред участ-
ниците в новия сезон
Крис определено ще се
чувства на място.

Според дамския сайт,
колкото и една жена да
дразни мъжа до ней, той
винаги би игнорирал това
ако я обича истински

Едва девет бели бели щърке-
ла, една белокрила рибарка в
Софийско и един папуняк по Се-
верното Черноморие са остана-
ли да зимуват в България от пти-
ците, които не са характерни за
това период на годината. Това е
показало приключилото пребро-
яване на водолюбивите птици,
съобщава Българско дружество
за защита на птиците, цитирано

Девет щъркела избраха Черномирето за зимата
от БТА. То се прави за 45-та
поредна година по цял свят. В
рамките на 4 дни (от 14 до 17
януари), 42 екипа от експерти и
доброволци са събрали данни за
зимуващите птици в над 200
влажни зони у нас.

Установена е значително по-
ниска численост на зимуващите
водолюбиви видове птици, в
сравнение с миналогодишното

преброяване. Традиционно ос-
новната концентрация на птици
е регистрирана по Черноморско-
то крайбрежие, както и в някои
големи вътрешни язовири. Срав-
нително малко са били птиците
и числеността им по Дунав, тъй
като по време на преброяването
реката е била с високо ниво и са
липсвали т. нар. пясъчни коси,
които привличат хиляди птици.

Миналата година в Бургаско бяха преброени
десетки щъркели, които зимуваха в този краища
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СОФИЯ
7c

САНДАНСКИ
13c

ПЛЕВЕН
8c

РУСЕ
11c

ПЛОВДИВ
9c

ВАРНА
13c

БУРГАС
12c

ПЕТЪКВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС СЪБОТА

ПРОМЕНЛИВООБЛАЧНО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

ТЕЛЕЦ

Ако се чувствате не-
спокойни  или  имате
нужда от нещо, наме-
рете нов начин да се
справяте.

ОВЕН

Това ще бъде изключи-
телно странен ден за
вас. Имате нужда да
бъдете заобиколени от
добри хора.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Не изявявайте желание
за допълнителна рабо-
та. Няма да изпъкнете
много, а ще ви е нужно
време.

22 май - 21 юни

РАК

Работата ще бъде про-
блем за вас. Ако мисли-
те, че няма да се спра-
вите, си вземете почи-
вен ден.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Задача, която сте мис-
лели, че е проста, ще се
окаже доста трудна.
Дайте всичко от себе
си.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Вашите близки ще са
склонни да ви помог-
нат дори с неща, за
които нямате нужда
от помощ.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще ви е доста лесно да
възприемате новата
информация. Отделете
деня за изучаване на
нещо.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Трябва да направите
избор. Ще сте раздвое-
ни. Имате нужда от
съвет. Добре е да чуете
другите.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Опитайте се да бъдете
малко по-сдържани. Не
нападайте всеки, кой-
то се опита да ви каже
нещо.
.
23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Денят е подходящ да
изгладите различията
си с половинката, коле-
гите, приятелите. Вни-
мавайте.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Ще получите добри но-
вини. Положителната
ви енергия ще ви помог-
не да откриете себе си
бързо.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Днес е един от онези
дни, в които трябва да
изпъкнете. Трябва да
бъдете лидери в рабо-
тата.

ХОРОСКОП

11oС 5oС 4oС 8oС 10oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ВИДИН
6c

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

13oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/2 ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔËÁÓ‰/
(12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 —˙˘Ó Í‡ÚÓ ÏÂÌ ‰ÂÚÒÍË

Ú‚ ÙËÎÏ /»Á‡ÂÎ,
2015„./

15.15 Ã˙Ì ”‡ ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/

15.30 ÃËÎË ·‡ÚÂ!...œËÒÏ‡ Ì‡
Â‰ËÌ ‰‡ÍÂÎ ‰ÂÚÒÍË Ú‚
ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg ƒÊÂÈÏÒ ¡‡-

Û˜Â Ë ¡˙Î„‡Ëˇ
22.00 ÕÓ˘ÌËˇÚ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ú‚

ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ƒÊËÌÒ /Ô/
04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ

/2 ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
(12)

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)

08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò
¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)

09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò
‚Ó‰Â˘ »‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË
(Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘ ≈ÎÂÌ‡
œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓËÎ
–Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚
21.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.35 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò

»‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË (Ô)
02.35 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
03.35 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
04.50 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

‚Ó‰Â˘ ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
(Ô)

05.50 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.3 ÂÔ.5

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.6

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.22

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÀÂÍ‡ ‚
ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.13 ÂÔ.13

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.10

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.16

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ.16

22.30 œÂÏËÂ‡: ìƒÓ·ËˇÚ
‰ÓÍÚÓî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.16

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì«‡ÔËÒ˙Úî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.4
01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-

‡Î, Ò.14 ÂÔ.58
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì«‡‚ËÌ‡„Ëî - ÒÂË‡Î, Ò.2

ÂÔ.121

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ìÀ‡ÌˆÂÚî - ÒÂË‡Î

21.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡

ìƒÓÍ-ÚÓÍî. »ÒÚËÌÒÍ‡Ú‡

ËÒÚÓËˇ Ì‡ fiÎËˇ Õ‡˜‡-

ÎÓ‚‡

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.10 ìœÓÁÌÂî

00.10 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.30 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ìÀ‡ÌˆÂÚî - ÒÂË‡Î

ОБЛАЧНО СЪС СНЯГ

Ще бъде облачно, в западните и планинските райони с валежи
от дъжд. Утре преди обяд валежи от дъжд ще има и в оста-
налата част от страната, но след обяд ще спират, най-късно
в източните райони. Облачността бързо, но само временно, ще
намалее. Ще е все още сравнително топло, преобладаващите
минимални температури ще са между 4° и 9°, максимални -
между 8° и 13°. След обяд вятърът ще се ориентира от
северозапад, ще започне да нахлува студен въздух и темпера-
турите ще се понижават. Атмосферното налягане е много
по-ниско от средното за месеца.
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 Г-н Акрапович, каква е равно-
сметката след първия етап от
зимната подготовка в Алания?

- Работихме много добре в Тур-
ция, времето беше хубаво. Напра-
вихме това, което бяхме планирали.
Играчите дойдоха на 50-60% като
физическа подготовка чрез личните
програми, които им бяхме раздали.
След това работихме най-вече за
сила, за биометрия - неща, които са
важни, за да не се контузи някой,
когато преминем към по-бързи за-
нимания. Много добре преминахме
тази фаза, изиграхме по качествен
начин и приятелските мачове там.
Доволен съм от момчетата и от на-
чина, по който работиха. Имаме
здрава конкуренция, а това е важно-
то за един треньор.

 Има ли вариант Али Соу да
бъде продаден и как върви селекци-
ята в ЦСКА?

- За играч като Али винаги ще
има вариант да бъде продаден. Но
ръководството ще реши каква е най-
добрата опция за клуба и за самия
футболист. Такъв играч трудно ще
се намери и ще съжалявам много,
ако си тръгне. Щастлив съм, че засе-
га той остава при нас. Работим мно-
го добре заедно, както аз мотивирам
него, така и той мотивира мен с
неговите действия на терена - както
с играта, така и с отношението към
останалите футболисти. Селекцията
върви - доволен съм от това, с което
разполагам, но винаги гледаме да
повишим качеството на отбора и ако
може да привлечем играч, който би
ни дал допълнителен импулс, ще го
направим. Имам достатъчно хора, с
които мога да постигна това, което
имаме като цели.

 Доволен ли сте от ганаеца,
който е на проби, очаквате ли ня-
кой друг да мине тестове?

- Той е младо момче, вижда се, че
е подвижен, има физическа подготов-
ка. Умее да играе с топка, но е млад
и трудно ще може да се конкурира с
титулярите за място в отбора. Но
има качества. Относно други потен-
циални попълнения - засега няма

БРУНО АКРАПОВИЧ:

ЦСКА иска титлата
Чакаме грешки на Лудогорец, имаме план „Б”,
ако продадем Али Соу, разкрива треньорът на „червените”

Интервю на Мони ГЕОРГИЕВ

нищо ново.
 От колко нови футболисти

се нуждаете за пролетния дял от
шампионата?

- Ако всички от сегашните са
здрави, не ми трябва друг. Имаме
хубава атмосфера, стил на работа,
който играчите вече приеха от мен
и свикнаха с мен - както с онова,
което им говоря, така и с трениров-
ките. Виждам, че с всеки ден все
повече се получава желаният от мен
стил - агресивен, с голямо притежа-
ние на топката и опасности за про-

тивника, плюс здрава преса. Всич-
ко, което правим по време на тре-
нировките, ми показва, че можем да
продължим по този път и не са ми
нужни нови играчи. Но ако се по-
яви сериозен футболист, когото
можем да привлечем, трябва да се
възползваме.

 През пролетта ЦСКА няма
да играе в Европа и ще се концен-
трира върху вътрешните мачове.
Как оценявате шансовете за ата-
ка на титлата?

- Реално шест точки са много,

Лудогорец е силен отбор. Но ние
показахме нашата сила и ако те загу-
бят някъде точки, ние ще сме тук, за
да се доближим до тях и да навакса-
ме грешките отпреди да поема тима.
Важното е да не губим точки срещу
съперници, които сме длъжни да
бием. Зависи от нас да даваме всич-
ко от себе си и мога да обещая, че
ще влезем на 100% в битката за
първото място. Ще опитаме да при-
тесняваме Лудогорец, да им пока-
жем, че сме тук и ако е възможно, да
ги детронираме.

 Каква е вашата роля Али Соу
да бъде все още на “Армията”?
Феновете очакваха през зимната
пауза той да бъде продаден. Как
комуникирате с ръководството за
селекцията?

- Всеки клуб функционира по
свой начин. ЦСКА е много подре-
ден клуб, със своя йерархия. При-
влече качествени играчи и е нормал-
но, ако някой тим дава много пари
за наш футболист, а такива желаещи
има, вътре в клуба да се реши какво
ще се прави. Разчитам на Соу за в
бъдеще, но ако пристигне силна
оферта за него, клубът ще го транс-
ферира. А ние ще намерим друг, но
не искам да мисля за това сега, защо-
то целият отбор е свикнал и реагира
на неговия стил на игра. Той е много
важен за нас, но винаги трябва да се
гледа и към план “Б”. Имаме го от
дълго време. Но Али е тук, щастлив
е при нас и засега друга информация
няма.

 Преди дни Христо Крушар-
ски заяви, че вратата на Локомо-
тив Пд е затворена завинаги за по-
тенциално ваше завръщане на “Ла-
ута”. Смятате ли да му отгово-
рите по някакъв начин?

- Познавам г-н Крушарски и не-
говото семейство, бил съм на гости
в къщата му. Той е човек, с когото
имах силен и печеливш период.
Времето заедно беше качествено и
за двете страни. Не разбирам защо
хората нагнетяват напрежение в
отношенията, които бяха на хубаво
ниво. От моя страна винаги съм гле-
дал нещата да са чисти и да гледам
само напред в кариерата ми. Не
дължа на никого нищо, което не
може да се каже за други хора към
мен. Нищо негативно няма да кажа,
но и при мен има някакви граници.
Някой да ме нарича “предател” или
нещо подобно, значи не разбира
много от футбол. Треньорите сме-
нят отборите си, избират предизви-
кателства за себе си. Аз съм чужде-
нец, дошъл в България да работи
честно. Мисля, че го направих по
добър начин за Локо Пд. Прогреси-
рахме заедно, видях възможност да
направя крачка напред. Ако някои
отбори имат проблеми, не искам да
участвам в негативни неща. Напро-
тив, искам отношенията да се подо-
бряват, но по този начин няма как
да стане. Трябва да има разбиране
и от двете страни. Виждам голям
негативизъм към мен и не мога да
го разбера. Понякога си мисля да
отговоря по друг начин, но родите-
лите ми дадоха добро възпитание -
да уважавам хората, да не гледам
негативите назад, а позитивно на-
пред.

 Поддържате ли връзка с тех-
ническия директор Алън Пардю и
може ли да има изненада от него
за ново попълнение?

- Да. Говорихме по телефона, но
ситуацията е трудна в Англия и не е
лесно да се прибере тук. Онзи ден се
чухме и обсъдихме ситуацията око-
ло отбора. Той се интересува много
как върви. Винаги се радвам, когато
е тук. От него научих как е в Англия
- че след мач треньорите и щабът
отиват да пият чай заедно. Това е
хубава традиция, която може да се
въведе и тук, за да комуникираме по
друг начин.

БРУНО АКРАПОВИЧ изведе Локо Пд до две Купи на България и една
Суперкупа, но през ноември напусна “Лаута”, за да поеме ЦСКА.
Назначението му на “Армията” предизвика сериозен отклик.
52-годишният босненец бе нарочен за предател от черно-белите
фенове, но приет с огромни очаквания от привържениците на столич-
ния тим. И сякаш още с първите мачове започна да ги оправдава,
след като се видя подобрение в играта на ЦСКА, особено в дефанзи-
вен план, което логично повлия на резултатите. През декември
тимът от Борисовата градина спечели и трите си мача от efbet
Лига, а в Лига Европа взе 4 т. от последните два мача в Група А -
срещу ЧФР Клуж (0:0) и Рома (3:1). Тимът се завърна от Алания,
Турция, където премина първия етап от подготовката през зимната
пауза, а там “червените” изиграха 3 контроли - срещу Аланияспор-2
(4:0), полския Стал Мелец (0:0) и Септември Симитли (3:0).

СНИМКА АВТОРЪТ
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Беат Фойц (Швейц) постиг-
на втори пореден успех в Све-
товната купа по ски-алпийски
дисциплини, след като спечели
спускането на легендарната
писта “Щрайф” в Кицбюел. В
петък той триумфира в същата
дисциплина пак в австрийския
курорт. Фойц стартира с №9 и
зададе непосилно за другите
темпо, като финишира за
1:55,29 сек. Само Йоан Клари
(Фр) го доближи на 17 стотни.
Място на подиума намери и
Матиас Майер (Ав) - на 0,38

Беат Фойц с втори
успех в Кицбюел

сек. Майер отстъпи лидерст-
вото в дисциплината на Фойц,
който е с 326 т. и го изпревари
с 28 т.

В генералното класиране
води Алекси Пентюро (Фр)
със 778 т., с 218 пред мина-
логодишния победител Алек-
сандър Омод Килде (Нор).
Килде обаче приключи сезо-
на след тежка контузия на ко-
ляното. Най-близкият реален
конкурент на французина е
Марко Одермат (Швейц) с
527 т.

СНИМКА БГНЕС

Швейцарецът Беат Фойц победи и във второто спускане за Световната купа в Кицбюел

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
21.45 Уикъмб - Тотнъм
ПО МАКС СПОРТ 4
22.00 Атлетик Б - Хетафе
ПО НОВА СПОРТ
ХОКЕЙ НА ЛЕД
18.30 Йокерит - Авангард
ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 Берое - Черно море

Лудогорец - Шахтьор Д 2:2 0:1
Соломон (4) 0:2 Коноплянка (55) 1:2
Икоко (58) 2:2 Коули (60); Левски -
Подбескидже (Биелско-Бяла, Пол)
1:0 М. Петков (22); Хебър - Загорец
2:2; Черно море - Добруджа 1:0 Или-
ев (71), ЧК: Радев (Д-47); Черноморец
Балчик - Ботев Вр 0:2 0:1 Том (25)
0:2 Зехиров (28); Берое - Локомотив
Пд 0:3 0:1 Илич (14) 0:2 Цветанов (37)
0:3 Д. Илиев (57); Ботев Пд - Етър 2:1
1:0 Шоколаров (5) 1:1 Д. Младенов (12)
2:1 Шоколаров (71); Литекс - Янтра
2:0; Ямбол - Созопол 0:3; Струмска
слава - Спортист Своге 1:3; Локомо-
тив Сф - Локомотив ГО 0:0.

РЕЗУЛТАТИ

На 36 години почина
спортният журналист
Никола Шентов

След крат-
ко боледувани
и въпреки уси-
лията на док-
торите от
“ П и р о г о в ” ,
едва на 36-го-
дишна възраст
почина спорт-
ният журна-
лист Никола
Шентов.

Никола започна пътя си във все-
кидневника “Топ спорт”, а после
работи във вестниците “Експрес”,
“7 дни спорт”, “Меридиан Мач” и
“Телеграф”.

Поклон пред паметта му!

IN MEMORIAM

Шампионите на България
и Украйна Лудогорец и Шах-
тьор Донецк завършиха 2:2 в
зрелищна контрола в Турция.
Украинският гранд поведе с
2:0 след голове на 21-годиш-
ния израелец Манор Соломон
(5) и на национала Евген Ко-
ноплянка (55). Българският
първенец осъществи частичен
обрат с бързи попадения на
Джордан Икоко (58) и Каули
Оливейра (60). Разградчани

Фенове на румънския Сепси запълниха трибуната
със снежни човеци, оцветени с клубните цветове, за
мача с Астра Гюргево от 18-ия кръг в шампионата
на Румъния. Сепси, в който играе като защитник
Радослав Димитров, победи с 4:1. Българинът подаде
за първия гол. Тимът е 4-ти в класирането
с 31 т., на 10 след лидера ФКСБ (бивш Стяуа)

Лудогорец направи 2:2 с гранда Шахтьор Донецк
трябва да съжаляват повече за
изпуснатата победа, тъй като
на четири пъти игралите сил-
но Бърнард Текпетей и Ки-
рил Десподов излизаха сами
срещу вратаря, но не успяха
да реализират.

През втората част тре-
ньорът Валдас Дамбраускас
пусна в игра юношите Мит-
ко Митков, Иван Йорданов и
Димитър Илиев. Митков се
отличи с перфектна асистен-

ция за изравнителния гол на
Каули. Попадение на Антон
Недялков (13) с прехвърлящ
удар не бе зачетено заради
засада. За тима от Донецк
игра бившият нападател на
ЦСКА Жуниор Мораеш.

“Разочарован съм, защото
трябваше да победим. Допус-
нахме грешки в защита, но
показахме характер. Има
неща, в които стоим добре, и
други, в които не се справя-

ме толкова добре, но имам
амбицията да продължим да
се развиваме. Искам да виж-
дам отбор, който играе с
голяма амбиция и желание.
Трябва да подобрим за-
вършващата фаза. Сякаш
имахме твърде много респект
от противника, а не трябва да
е така”, заяви Дамбраускас.

На 30 януари тимът му
ще премери сили с другия
украински гранд Динамо К.

Цвети ще играе в подгряващ
турнир в Мелбърн

Tennis Australia и Женската тенис асоциация (WTA) се
споразумяха за още един турнир в седмицата преди “Ауст-
релиън оупън”. В него ще участват състезателките, които са
в строга карантина и две седмици няма да напускат хотел-
ските стаи в Мелбърн. Турнирът ще започне на 2 или 3
февруари и ще завърши ден преди “Аустрелиън оупън”.
Схемата му ще бъде с 28 състезателки само на сингъл, като
първите 4 поставени ще пропуснат I кръг.

Остават и двата WTA 500 турнира, които ще се проведат
в седмицата преди “Аустрелиън оупън”, без квалификации.
Това означава, че Цветана Пиронкова и останалите, премина-
ли пресявките в Дубай, ще стартират в един от тях директно
в основната схема. Място в турнирите ще получат и “щаст-
ливите губещи” от квалификациите преди две седмици в ОАЕ.

В “Мелбърн Парк”, където от 8 февруари започва “Ау-
стрелиън оупън”, седмица преди голямата надпревара ще
има едновременно шест турнира. По план остават трите
мъжки - ATP Cup и двата АТР 250. След разговори с АТР
тенисистите са обявили, че за тези от тях, които са в строга
карантина, началото на мачовете трябва да бъде изместено
с 24 или 48 часа.

Отличия за шампионите
185 000 лева премии за най-успешните спортисти през 2020 г.

“Нощта на шампионите” отличи
най-добрите български спортисти през
2020 г.

В категорията “Млад спортист до
16 г.” с по 5000 лв. бяха отличени
Стиляна Николова (художествена гим-
настика) и Кристиян Цветанов (бокс)
и треньорите им.

До 18 години награди по 10 000 лв.
получиха Саня Петкова (карате) и
Йосиф Миладинов (плуване).

При спортистите до 23 години с

10 000 лв. бе премирана Милена То-
дорова (биатлон) и личният й тре-
ньор Цветан Цочев.

Като най-добър “Спортист с ув-
реждания” премия от 10 000 лв. полу-
чи Християн Стоянов (лека атлетика).

Като “Най-добър треньор” с по
25 000 лв. бяха наградени Петър Ка-
сабов (женска борба) и Атанас Гер-
чев (джудо).

Като “Спортист на годината” по
25 000 лв. от Българския спортен то-

тализатор получиха Миглена Селишка
(европейска шампионка по борба) и
Ивайло Иванов (европейски вицешам-
пион по джудо).

С “Венец на победителя” бяха от-
личени спортните легенди Ваня Геше-
ва, Асен Златев, Георги Глушков, Свет-
ла Оцетова и Здравка Йорданова,
Михаил Таков, Живко Вангелов, Сто-
ян Балов, Богдан Николов, Илия Чуб-
риков (посмъртно) и президентът на
БФ Ски Цеко Минев.


